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PROTOKÓŁ Nr LXXXVI/2023 

z sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie 

z dnia 28 grudnia 2023 roku 

 

Ad. pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej otworzył LXXXVI w bieżącej kadencji 

obrady sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach udział bierze 

14 Radnych, co zgodnie z ustawą czyni Radę zdolną do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powitał Radnych, Panią Burmistrz Dorotę Łukomską, Pana 

Skarbnika Wojciecha Dudzica oraz Sołtysów. 

Poinformował, że w związku z obowiązującymi przepisami Rozporządzenia Parlamentu 

Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób 

fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego 

przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE RODO a także art.20 ust.1b 

ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.) 

poinformował, iż obrady sesji są nagrywane oraz transmitowane na żywo. 

Lista obecności radnych zostaje załączona do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną 

część. 

Ad. pkt. 2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w związku z tym, iż sesja jest poświęcona 

uchwaleniu budżetu na 2024 rok, to zgodnie z §21 Statutu Gminy Stąporków Radni otrzymali 

zawiadomienia wraz z porządkiem obrad na 14 dni przed planowanym terminem sesji. 

Wyjaśnił, że po ich wysłaniu do Biura Rady Miejskiej wpłynęły złożone należycie 

tj. 21.12.2023r., oraz 22.12.2023r., projekty uchwał, które zostały szczegółowo omówione 

na wspólnym posiedzeniu komisji. Powiedział, iż w związku z tym porządek obrad ulegnie 

w kilku punktach zmianom.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie 

wprowadzenie do porządku obrad LXXXVI sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LXXXIV/574/23 z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie 

uchwalenia wieloletniego programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-

2028. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” wprowadziła powyższy projekt uchwały, 

który został umieszczony w porządku obrad w pkt.7 ppkt. e. 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad sesji 

projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LXXXIV/581/2023 Rady Miejskiej 

w Stąporkowie z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 

Stąporków z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 

3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” wprowadziła powyższy projekt uchwały, 

który został umieszczony w porządku obrad w pkt.7 ppkt. f. 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad sesji 

projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków OSP. 
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Rada Miejska w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” wprowadziła powyższy projekt uchwały, 

który został umieszczony w porządku obrad w pkt.7 ppkt. g. 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi 

jego integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad sesji 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej Obszaru 

Funkcjonalnego Miasta Północy. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” wprowadziła powyższy projekt uchwały, 

który został umieszczony w porządku obrad w pkt.7 ppkt. h. 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad sesji 

projektu uchwały w sprawie  zmiany obszaru i granic aglomeracji Stąporków. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” wprowadziła powyższy projekt uchwały, 

który został umieszczony w porządku obrad w pkt.7 ppkt. i. 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad sesji 

projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków 

na lata 2023-2026. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” wprowadziła powyższy projekt uchwały, 

który został umieszczony w porządku obrad w pkt.7 ppkt. j. 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad sesji 

projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2023 rok. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” wprowadziła powyższy projekt uchwały, 

który został umieszczony w porządku obrad w pkt.7 ppkt. k. 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad sesji 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LXXXIV/575/2023 z dnia 30 listopada 2023 r., 

w sprawie określenia inkasentów i stawek za inkaso podatku od nieruchomości, rolnego 

i leśnego. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” wprowadziła powyższy projekt uchwały, 

który został umieszczony w porządku obrad w pkt.7 ppkt. l. 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

W związku z dużą ilością wprowadzonych do porządku obrad poprawek Przewodniczący Rady 

Miejskiej odczytał jego kształt po naniesionych przez radę zmianach:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z LXXXIV i LXXXV sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 
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5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

6. Odczytanie informacji na temat prac związanych z komunalizacją. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:  

a) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 2024-2030, 

− odczytanie uchwały Nr 64/2023 V Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach z dnia 7 grudnia 2023 roku w sprawie opinii o projekcie 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 2024–

2030, 

− dyskusja. 

b) uchwalenia budżetu Gminy Stąporków na 2024 rok, 

− odczytanie uchwały Nr 65/2023 V Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach z dnia 7 grudnia 2023 roku w sprawie opinii o projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Stąporków na 2024 rok, 

− odczytanie uchwały Nr 66/2023 V Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach z dnia 7 grudnia 2023 roku w sprawie możliwości 

sfinansowania deficytu budżetu planowanego w projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Stąporków na 2024 rok, 

− odczytanie opinii Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej 

w Stąporkowie o projekcie budżetu Gminy Stąporków na 2024 rok, 

− dyskusja. 

c) przystąpienia Gminy Stąporków do realizacji Programu „Opieka wytchnieniowa” - edycja 

2024 realizowanego w ramach Funduszu Solidarnościowego,  

d) przystąpienia Gminy Stąporków do realizacji Programu Ministra Rodziny i Polityki 

Społecznej „Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością”- edycja 2024 realizowanego 

ze środków Funduszu Solidarnościowego, 

e) zmiany uchwały Nr LXXXIV/574/23 z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie uchwalenia 

wieloletniego programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, 

f) zmiany Uchwały Nr LXXXIV/581/2023 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 30 listopada 

2023 r. w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Stąporków z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024., 

g) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków OSP, 

h) przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej Obszaru Funkcjonalnego Miasta 

Północy, 

i) zmiany obszaru i granic aglomeracji Stąporków, 

j) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 2023-2026, 

k) zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2023 rok, 

l) ) zmiany uchwały nr LXXXIV/575/2023 z dnia 30 listopada 2023 r w sprawie określenia 

inkasentów i stawek za inkaso podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w związku z brakiem dalszych uwag do odczytanego porządku 

obrad sesji poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęła porządek obrad 

LXXXVI sesji.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część 

Ad. pkt. 3.Przyjęcie protokołu z LXXXIV i LXXXV sesji. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż projekty protokołów z poprzednich sesji 

zostały przesłane radnym drogą mailową oraz wyłożone w biurze Rady Miejskiej 

w Stąporkowie.  

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

− „za” – 13 głosów 

− „przeciw” – 0 głosów 

− „wstrzymało się” - 1 głos 

Przyjęła protokół LXXXIV sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie. 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

− „za” – 13 głosów 

− „przeciw” – 0 głosów 

− „wstrzymało się” - 1 głos 

Przyjęła protokół LXXXV sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie. 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad. pkt.4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej odczytał informację o działaniach między 

sesjami, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt.5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

Skarbnik gminy Pan Wojciech Dudzic odczytał informację o działalności międzysesyjnej. 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza za okres od dnia 30 listopada 2023 r. do dnia 

27 grudnia 2023 r. Do najważniejszych zadań realizowanych w okresie międzysesyjnym 

należało. Wydano zarządzenia w sprawach dotyczących: zmian w budżecie gminy na 2023 

roku, nieodpłatnego przekazania dla Publicznego Przedszkola w Stąporkowie nakładów 

powstałych w ramach realizacji inwestycji pn. "Głęboka modernizacja energetyczna budynków 

użyteczności publicznej, Publicznego Przedszkola Stąporkowie”; nieodpłatnego przekazania 

dla Publicznej Szkoły Podstawowej im. Polskich Olimpijczyków w Krasnej z nakładów 

powstałych w ramach realizacji pn. "Głęboka modernizacja energetyczna budynków 

użyteczności Publicznej Szkoły Podstawowej im. Polskich Olimpijczyków w Krasnej, 

ustalenia dnia wolnego od pracy w Urzędzie Miejskim w Stąporkowie w 2024 r. za święto 

przypadające w sobotę 6 stycznia 2024 r.; przekazania środka trwałego - samochodu 

specjalnego pożarniczego; zwołania zebrania wiejskiego w sołectwie Gosań; powołania 

Komisji Przetargowej, celem przeprowadzenia przetargów na zbycie, dzierżawę, najem 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Stąporków; podaniu do publicznej wiadomości 

wykazu nieruchomości przeznaczonej do oddania w dzierżawę; ustalenia wysokości czynszu 

dzierżawnego do części nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stąporków, 

przeznaczonej do dzierżawy na czas oznaczony do 3 lat w drodze bezprzetargowej,  

przeznaczenia do oddania w dzierżawę części nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Stąporków, położonej w obrębie 0025 Niekłań Wielki; podania do publicznej wiadomości 

wykazu nieruchomości przeznaczonej do oddania w dzierżawę na czas oznaczony do 5 lat 

w drodze bezprzetargowej, na rzecz osoby fizycznej; ustalenia wysokości czynszu 

dzierżawnego za dzierżawę części nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stąporków 

oddanej w dzierżawę na czas oznaczony do 5 lat w drodze bezprzetargowej, na rzecz osoby 

fizycznej; podania do publicznej wiadomości wykazu nieruchomości przeznaczonych 

http://bip.staporkow.pl/?a=10757
http://bip.staporkow.pl/?a=10757
http://bip.staporkow.pl/?a=10757
http://bip.staporkow.pl/?a=10757
http://bip.staporkow.pl/?a=10760
http://bip.staporkow.pl/?a=10760
http://bip.staporkow.pl/?a=10759
http://bip.staporkow.pl/?a=10759
http://bip.staporkow.pl/?a=10744
http://bip.staporkow.pl/?a=10743
http://bip.staporkow.pl/?a=10743
http://bip.staporkow.pl/?a=10743
http://bip.staporkow.pl/?a=10741
http://bip.staporkow.pl/?a=10741
http://bip.staporkow.pl/?a=10740
http://bip.staporkow.pl/?a=10740
http://bip.staporkow.pl/?a=10740
http://bip.staporkow.pl/?a=10739
http://bip.staporkow.pl/?a=10739
http://bip.staporkow.pl/?a=10737
http://bip.staporkow.pl/?a=10737
http://bip.staporkow.pl/?a=10737
http://bip.staporkow.pl/?a=10734
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do oddania w dzierżawę na czas oznaczony do 5 lat w drodze bezprzetargowej, na rzecz 

dotychczasowego dzierżawcy, ustalenia wysokości czynszu dzierżawnego za dzierżawę części 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Stąporków, oddanych w dzierżawę na czas 

oznaczony do 5 lat w drodze bezprzetargowej, na rzecz dotychczasowego dzierżawcy; 

powołania Komisji Przetargowej do przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia 

publicznego w trybie podstawowym bez negocjacji opartym na wymaganiach wskazanych 

w art. 275 pkt 1 ustawy z dnia 11 września 2019 r. Prawo zamówień publicznych na zadanie 

pn. "Budowa miasteczka rowerowego"; wprowadzenia zmiany załącznika nr 1 do Zarządzenia 

nr 0050.157.2023 z dnia 20 listopada 2023 roku w sprawie przeprowadzenia inwentaryzacji 

składników majątku Gminy Stąporków w Urzędzie Miejskim w Stąporkowie w 2023 roku 

oraz powołania Komisji Inwentaryzacyjnej. Ponadto Burmistrz Stąporkowa uczestniczyła 

w spotkaniach: kiermaszach, koncertach i turniejach charytatywnych, kiermaszach 

świątecznych, Wigilijnych z Emerytami, Studentami, członkami Stowarzyszenia na rzecz 

Czarniecka Góra, mieszkańcami Błotnicy, jasełkach w przedszkolach i szkołach w spotkaniu 

dotyczącym wyboru sołtysa wsi Gosań. Zajmowano się następującymi sprawami wynikającymi 

z bieżącej działalności jednostki: Wydział Gospodarki Nieruchomościami, Rolnictwa 

i Infrastruktury Technicznej Urzędu Miejskiego w Stąporkowie: W okresie obejmującym 

sprawozdanie przeprowadzono sprawy w zakresie: Przeprowadzono postępowania w zakresie 

numeracji porządkowej. Wydano decyzję o rozgraniczeniu nieruchomości w miejscowości 

Komorów oraz postanowienie o naliczeniu kosztów postępowania. Założono KW na działki 

w Niekłaniu Mały oraz Wielka Wieś. Rozpoczęto postepowania rozgraniczeniowego 

w Hucisku. Ustalono i poświadczono stan prawny nieruchomości. Dokonano komunalizacji 

dz. 1456 w Niekłaniu Wielkim. Ponadto wydano decyzje zatwierdzającą podział 

nieruchomości. Rozgraniczenie w miejscowości Mokra – odwołanie do SKO. Dotyczących 

zakłóceń stosunków wodnych w Niekłaniu Wielkim – odwołanie od SKO. Bieżące 

informowanie petentów o ich nieruchomościach. Utrzymanie infrastruktury energetycznej. 

Raportowanie awarii oświetlenia ulicznego w związku z zawartą umową na prowadzenie 

konserwacji  oświetlenia drogowego na terenie miasta i gminy Stąporków. Rozliczanie faktur 

za infrastrukturę energetyczną. Zlecono zakup drzwi technicznych do świetlicy wiejskiej 

w Koziej Woli. Wykonano sprawy bieżące dotyczące obsługi świetlic (naprawy, dorabianie 

kluczy, umowy na wynajem lokalu). Ogłoszono przetarg nieograniczony lokalu mieszkalnego 

położonego przy ul. Plac Wolności, przetarg zakończył się wynikiem pozytywnym. Złożono 

3 deklaracje podatkowe od nieruchomości za miesiąc: sierpień, październik i grudzień. 

Przeprowadzono postępowanie administracyjne w sprawie zmiany zezwolenia nr 311, 

odnoszącego się do likwidacji kursów niedzielnych na linii komunikacyjnej Boków – Końskie 

do którego wydano postanowienie z opinią negatywną z uwagi na prośbę społeczności lokalnej. 

Prośba poparta była pismem z dn. 22.11.2023 r. z Sołectwa Wólki Zychowej popartej 63 

podpisami mieszkańców. Przeprowadzono postępowanie administracyjne w sprawie zmiany 

zezwolenia nr 312, odnoszącego się do likwidacji kursów niedzielnych na linii komunikacyjnej 

Boków- Końskie przez Wąsosz przez przedsiębiorcę „Oliwia”, wydano postanowienie z opinią 

negatywną. Przygotowano rozliczenia opłat za korzystanie z przystanków za miesiąc listopad 

2023 r. Ustalano miejsca pod planowane nowe przystanki autobusowe w miejscowości Wielka 

Wieś i Pardołów. Wydział Budownictwa i Inwestycji Urzędu Miejskiego w  Stąporkowie: 

w okresie obejmującym sprawozdanie przeprowadzono sprawy w zakresie. Przeprowadzono 

kolejny odbiór częściowy inwestycji pn.: „Budowa świetlicy wraz z pomieszczeniami remizy 

w Mokrej oraz rozbiórka istniejącego budynku ”. Przeprowadzono  odbiór zadania pn. Budowa 

kanalizacji sanitarnej w Stąporkowie przy ul. Lipowej, ul. Spacerowej, ul. Gutów, ul. Wspólnej 

http://bip.staporkow.pl/?a=10734
http://bip.staporkow.pl/?a=10734
http://bip.staporkow.pl/?a=10732
http://bip.staporkow.pl/?a=10732
http://bip.staporkow.pl/?a=10732
http://bip.staporkow.pl/?a=10704
http://bip.staporkow.pl/?a=10704
http://bip.staporkow.pl/?a=10704
http://bip.staporkow.pl/?a=10704
http://bip.staporkow.pl/?a=10706
http://bip.staporkow.pl/?a=10706
http://bip.staporkow.pl/?a=10706
http://bip.staporkow.pl/?a=10706
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i ul. Prusa wraz z dwoma pompowniami ścieków”. Dokonano odbioru sporządzonej aktualnej 

mapy z naniesionym istniejącym drzewostanem podlegającym decyzji wyłączenia z produkcji 

leśnej w ramach zadania inwestycyjnego: zagospodarowanie terenu pod tzw. „Strefę 

Uzdrowiskową”. Ponadto otrzymano dofinansowanie na zagospodarowanie działki 

w Duraczowie. Dokonano odbioru utwardzenia terenu przy szkole w Odrowążu. 

Rozstrzygnięto postępowanie przetargowe zakup wozu asenizacyjnego, a także 

na modernizację nawierzchni placu przy budynku Urzędu Miasta i Gminy Stąporków– Etap I 

oraz podpisano umowę z wykonawcą i przekazano plac budowy. Rozstrzygnięto postepowanie 

przetargowe na „Budowę miasteczka rowerowego w Stąporkowie” oraz podpisano umowę 

i przekazano plac budowy. Podpisano umowę na sporządzenie planu funkcjonalno-użytkowego 

dla: Zagospodarowania terenu na Miłej wraz z terenem przeznaczonym pod skatepark. Budowy 

świetlicy w Kamiennej Woli, Wólce Zychowej, Wólce Plebańskiej. Dostosowania 

w ogólnodostępnym miejscu publicznym w Stąporkowie terenu do gry w piłkę. Dokonano 

odbioru zdania budowa systemu monitoringu miejskiego. Rozliczono dotacje celowe 

na wykonanie remontu dojazdu do ośrodka zdrowia w Błaszkowie. Przebudowa podjazdu 

dla niepełnosprawnych oraz schodów wokół budynku Przychodni w Stąporkowie. 

Opracowanie koncepcji na nowe źródło zaopatrzenia w wodę na terenie Gminy Stąporków. 

Dokonano kolejnego odbioru częściowego zadania inwestycyjnego modernizacja oświetlenia 

ulicznego na terenie miasta i gminy Stąporków. Wydano decyzję o wygaśnięciu zezwolenia na 

zajęcie pasa drogowego; decyzję na lokalizację urządzenia obcego w pasie drogi gminnej; 

postanowienie o uzgodnieniu projektu budowlanego. Procedowano 36 postępowań w sprawie 

decyzji warunków zabudowy oraz decyzji celu publicznego w tym wydano 5 decyzji warunków 

zabudowy oraz 1 decyzję celu publicznego. Przygotowano i złożono wniosek końcowy 

o płatność w ramach projektu głęboka modernizacja energetyczna budynków użyteczności 

publicznej: Publicznej Szkoły Podstawowej im. Polskich Olimpijczyków w Krasnej oraz 

Publicznego Przedszkola w Stąporkowie. Złożono wniosek o płatność w ramach projektu 

budowa budynku użyteczności kulturalno-społecznej wraz z zagospodarowaniem terenu oraz 

rozbiórką istniejącego budynku w formule zaprojektuj i wybuduj w Niekłaniu. Złożono 

wniosek o płatność w ramach projektu Modernizacja oświetlenia ulicznego na terenie miasta 

i gminy Stąporków objętego dofinansowaniem z Programu Rządowy Fundusz Polski Ład: 

Program Inwestycji Strategicznych. Złożono wniosek o płatność w ramach projektu 

przebudowa, budowa i remont dróg publicznych i wewnętrznych oraz budowa i remont mostów 

w ciągach dróg publicznych w gminie Stąporków objętego dofinansowaniem z Programu 

Rządowy Fundusz Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych. Rozstrzygnięto 

postepowanie przeprowadzonego zapytaniem ofertowym na sporządzenie i uchwalenie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla strefy „A” ochrony uzdrowiskowej 

na obszarze ochrony uzdrowiskowej Czarniecka Góra i podpisanie umowy z Wykonawcą. 

Przygotowano postępowania przeprowadzonego zapytaniem ofertowym na „Sporządzenie 

decyzji warunków zabudowy oraz decyzji celu publicznego”. Podpisano aneks do umowy 

na opracowanie dokumentacji na budowę oświetlenia w miejscowości Błaszków. Podpisano 

aneks do umowy na opracowanie dokumentacji projektowej dla zadania Szlak pieszo-

rowerowy ze Stąporkowa przez Rezerwat Skałki „Piekło” do Sobótki; budowę kanalizacji 

sanitarnej w miejscowości Czarniecka Góra”„ opracowanie dokumentacji na budowę 

kanalizacji sanitarnej wraz z oczyszczalnią ścieków w miejscowości Gosań. Podpisano aneks 

do umowy na opracowanie dokumentacji na wybudowanie ogrzewania w budynku szkoły 

w Odrowążu. Podpisanie aneksu do umowy opracowanie dokumentacji na rozbudowę drogi 

w zakresie budowy chodnika na odcinku od ul. Staszica w Stąporkowie do ul. Fabrycznej 
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w Hucisku. Przygotowano OT/PT/ Zarządzeń Burmistrza dla zadań: Budowa ogrodzenia placu 

zabaw w Wielkiej Wsi, utwardzenie terenu przy świetlicy w miejscowości Komorów, Budowa, 

przebudowa  obiektów budowlanych w Odrowążu, przebudowa budynku remizy w Odrowążu 

wraz z zagospodarowaniem terenu, utwardzenie terenu przy szkole w Odrowążu. 

Burmistrz Stąporkowa Pani Dorota Łukomska podziękowała za rok 2023, który dobiega 

końca. Poinformowała, iż udało się wykonać mnóstwo inwestycji, w tym z pozyskanych 

środków. Dodała, że nie zaciągnięto żadnych zobowiązań. Powiedziała, że gmina Stąporków 

jest jedną z najmniej zadłużonych gmin, co nie oznacza, że pożyczanie pieniędzy na inwestycje 

i rozwój byłyby złe. Gmina Stąporków pokazuje jak właściwie prowadzić finanse gminy, 

nie być zadłużonym i wykonywać rekordowe inwestycje. Podziękowała pracownikom Urzędu 

i jednostek podległych, którzy odpowiadają merytorycznie za przygotowanie i podejmowane 

działania. Dodała, iż trwa przygotowanie koncepcji na rozszerzenie działalności oczyszczalni 

ścieków w Stąporkowie. Poinformowała, że planowana jest rozbudowa oczyszczalni m.in. 

w związku z planowanym przyjmowaniem osadów ściekowych. W przyszłym roku zostanie 

rozpoczęta przebudowa wodociągu  w Stąporkowie oraz budowa kanalizacji deszczowej 

na osiedlu Tysiąclecia w kierunku ul. Piłsudskiego. Nadmieniła, iż na przebudowę wodociągu 

oraz remont dróg w Stąporkowie gmina otrzymała środki zewnętrzne. Dodała, że gmina posiada 

zabezpieczoną rezerwę inwestycyjną, która została utworzona, by po rozstrzygnięciu 

przetargów na duże inwestycje, pozostały środki jako ewentualne zabezpieczenie. Pani 

Burmistrz powiedziała, że w sytuacji ruszenia obecnej rezerwy inwestycyjnej, radni będą 

musieli zaciągnąć zobowiązania, czyli zadłużyć gminy, albo inwestycje nie zostaną wykonane. 

Poinformowała, że przed gminą takie inwestycje jak m.in. budowa czterech świetlic 

w Kamiennej Woli, Wólce Plebańskiej, Hucisku i Wólce Zychowej. Przygotowywany zostaje 

przetarg na zagospodarowanie terenu na Miłej, przy zbiorniku wodnym. Poinformowała, 

iż skatepark powstanie na działce za rzeką na co zostały pozyskane środki. Wyjaśniła, 

iż na chwilę obecną nie wie jak przedstawi się przetarg stąd wspomniana rezerwa budżetowa. 

Powiedziała, że przed gminą również zapytanie ofertowe z racji zabezpieczonych środków 

w budżecie m.in. na rozbudowę remizy w Stąporkowie. Poinformowała, iż zostanie 

przygotowany i opracowany miejscowy plan zagospodarowania dla całej gminy. Nadmieniła, 

iż planuje się wybudować oczyszczalnię ścieków w Gosaniu na co zostały pozyskane środki. 

Dodała, że gmina jest jeszcze przed przetargiem. Pani Burmistrz powiedziała, że pozyskano 

środki na zagospodarowanie działki pod plac zabaw i siłownię w Duraczowie. Poinformowała, 

że istotną inwestycją będzie budowa obiektu uzdrowiskowego w Czarnieckiej Górze. 

Wyjaśniła, iż zostanie przebudowana świetlica w Czarnej oraz w Odrowążu. Gmina na ten cel 

pozyskała pieniądze. W sześciu sołectwach gminy zostaną wybudowane oczyszczalnie 

ścieków. Przed gminą przebudowa wodociągu w Stąporkowie wraz z budową dróg. Planowana 

jest budowa kanalizacji deszczowej. W dalszej części wypowiedzi Pani Burmistrz 

poinformowała, że w ostatnim czasie pozyskano środki na dodatkowe kursy transportu 

publicznego na terenie całej gminy. Dodała, że tworzenie rozkładu jest na etapie końcowym, 

który jest dopracowywany w porozumieniu z sołtysami i od 2024 roku wejdzie w życie. 

Poinformowała, że gmina jest na końcowym etapie opracowywania dokumentacji na budowę 

ogrzewania w Odrowążu. Dodała, że pod koniec stycznia ma być gotowa dokumentacja. Gmina 

czeka na pozwolenie i po jej uzyskaniu zostanie rozpoczęta budowa ogrzewania dla szkoły. 

Powiedziała, że w ramach Miast Północy gmina złożyła wnioski, a mieszkańcy swoje sugestie. 
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Pani Burmistrz poinformowała, że w momencie pojawienia się naborów gmina będzie starać 

się o przygotowanie ścieżki pieszo-rowerowej, która przebiegałaby od rezerwatu skałki Piekło 

pod Niekłaniem m.in. do Bliżyna. Kolejno kwestia dalszego zagospodarowania, oczyszczenia 

zbiornika przy ul. Miłej, budowa infrastruktury turystycznej, wypoczynkowej na terenie byłego 

uzdrowiska Czarniecka Góra, a aktualnie obszaru strefy uzdrowiskowej, a także wybudowanie 

punktów obsługi rowerzystów. Doposażenie lokalnych oddziałów przychodni na terenie gminy 

Stąporków w niezbędny sprzęt. Poinformowała, że projekt będzie polegał na zapewnieniu 

dostępu do wysokiej jakości usług medycznych poprzez zakup nowoczesnego sprzętu 

medycznego niezbędnego do codziennej opieki nad pacjentami. Utworzenie centrum 

medycznego na terenie gminy Stąporków. Wyjaśniła, iż projekt polegać będzie polegać 

na utworzeniu nowego centrum medycznego, dzięki którym mieszkańcy gminy Stąporków 

posiadać będą większy dostęp do wysokiej jakości usług medycznych. Budowa nowoczesnego 

centrum ratownictwa na terenie Stąporkowa. Następnie rozbudowa remizy straży 

w Stąporkowie. Wyjaśniła, że w przygotowanym do września projekcie budżetu na 2024 rok 

zostały zabezpieczone środki na ten cel. Przebudowa i doposażenie budynku w Niekłaniu 

Wielkim przy ul. Hubala 19. Wyjaśniła, iż był to dom dla służby w zabudowie folwarcznej. 

Pozostałości zespołu dworskiego. Dodała, że budynek jest zawarty w Gminny Rejestrze 

Zabytków. Utworzenie miejsca do uprawiania sportów rowerowych na terenie miasta 

Stąporków. Modernizacja i dalsze doposażenie Domu Kultury w Stąporkowie. Wybudowanie 

zewnętrznego letniego basenu na terenie Stąporkowa. Pani Burmistrz powiedziała, że zostanie 

uzbrojony teren pod zabudowę mieszkaniową na terenie gminy Stąporków. Wyjaśnił, że projekt 

będzie polegał m.in. na uzbrojeniu terenu, doprowadzeniu sieci elektroenergetycznej, 

wybudowaniu dróg wewnętrznych, budynków usługowych, chodników, oświetlenia, 

zagospodarowania miejsc zielonych. Nadmieniła, że jest to również związane 

z przygotowywanym przez gminę w najbliższym czasie miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu całej gminy. Zakup oprogramowania i sprzętu IT 

w celu usprawnienia kanałów informacyjno-komunikacyjnych dla podmiotów świadczących 

usługi publiczne na terenie gminy Stąporków. Utworzenie strefy inwestycyjnej w Stąporkowie 

przy ul. Niekłańskiej. Poinformowała, że projekt będzie polegał na uzbrojeniu terenu w tym 

m.in. w doprowadzeniu sieci elektroenergetycznej, kanalizacyjnej, wodociągowej, budowa 

dróg wewnętrznych, chodników i oświetlenia. Poinformowała, że planuje się utworzenie 

nowego oznakowania wraz z miejscami odpoczynku na istniejących szlakach na terenie gminy 

Stąporków. Budowa ścieżek rowerowych na odcinku Stąporków – Odrowąż, alternatywnie 

Krasna. Powiedziała, że planuje się zwiększenie atrakcyjności zbiorników wodnych na terenie 

gminy Stąporków. Dodała, że zostaną  zagospodarowane zbiorniki wodne, w celu zwiększenia 

atrakcyjności turystycznej, oczyszczenie zbiorników wodnych, dalsza termomodernizacja 

obiektów użyteczności publicznej na terenie Gminy Stąporków. Budowa nowych odcinków 

oświetlenia LED na terenie Gminy Stąporków. Zakup systemu sterowania oświetlenia, 

wymiana pieców na proekologiczne kotły dla gospodarstw domowych na terenie gminy 

Stąporków. Pani Burmistrz powiedziała, że ważnym działaniem będzie rekultywacja zbiornika 

wodnego przy ul. Miłej w Stąporkowie. Poinformowała, że od grudnia zeszłego roku gmina 

Stąporków jest właścicielem zbiornika przy ul. Miłej. Ponownie powiedziała, że stan zbiornika 

wymaga rekultywacji. Powiedziała, że gmina złożyła projekt przy naborze dotyczącym 

unieszkodliwienia zagospodarowania komunalnych osadów ściekowych powstających 
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w oczyszczalni ścieków w Stąporkowie w celu odzysku wraz z zakupem urządzeń nowej 

technologii służącej gospodarce wodno-ściekowej. Budowa kanalizacji sanitarnej z lokalną 

oczyszczalnią ścieków w sołectwach. Modernizacja i budowa ujęć wody na terenie gminy 

Stąporków oraz budowa stacji ładowania pojazdów elektrycznych na terenie gminy Stąporków. 

Pani Burmistrz powiedziała, że wszystkie przedstawione zadania zostały złożone jako 

zapotrzebowanie w ramach Miast Północy. Dodała, że również będą inne nabory. 

Poinformowała, że gmina posiada świetnie przygotowaną merytorycznie kadra pracowników, 

która przygotowuje i opracowuje dokumentację. Nadmieniła, że są gotowi na nowe wyzwania 

i dalsze działania w kierunku rozwoju gminy Stąporków. Zwróciła się do osób mających 

pomysły, aby nie dzielili się nimi na portalu Facebook lecz zaprasza do Urzędu do swojego 

gabinetu. Powiedziała, że chętnie wysłucha i będzie wdrażać kolejne, być może jeszcze lepsze 

działania. Podziękowała osobą współpracującym z Urzędem na rzecz rozwoju gminy 

Stąporków. Pani Burmistrz powiedziała, że jest wdzięczna tym radym i sołtysom którzy 

wspierają Burmistrza oraz służą dobrą radą i działają dla dobra mieszkańców gminy. 

Wspomniała o prezesach stowarzyszeń. Wyjaśniła, że udało jej się stworzyć świetny skład 

pracowników urzędu i jednostek podległych.  

Radny Jakub Dajczer odniósł się do inwestycji zarówno tych zrealizowanych jak 

i planowanych. Zapytał o most  na Rzece Czarnej pomiędzy miejscowością Czarniecka Góra, 

a Grzybów Stary. Powiedział, że powstał problem, który najprawdopodobniej leży po stronie 

wykonawcy, który nie złożył wniosku do nadzoru budowlanego. Dodał, że kontaktował 

się z nadzorem w Końskich i uzyskał odpowiedź, że wniosek nie został jeszcze złożony. 

Nadmienił, że prace już się zakończyły i nikt tam nic nie robi. Powiedział, że most jest piękny 

można korzystać, lecz niestety umieszczone są tam znaki zakazu wjazdu. Zapytał Pani 

Burmistrz czy posiada wiedzę w tym temacie. Odniósł się do wymienionych przez Panią 

Burmistrz planowanych inwestycji  w ramach Miast Północy dotyczących wniosków na szlaki 

pieszo rowerowe w kierunku Niekłania, Bliżyn i Odrowąża. Poprosił o to, aby mieć na uwadze 

w ramach Miast Północy lub w momencie pojawienia się innych możliwości składania 

wniosków wziąć po uwagę szlak ze Stąporkowa w kierunku Janowa i Wąsoszy. Poinformował, 

że przez miejscowość Wąsosz nie jest wyznaczony szlak. Ponownie powiedział, że piękny 

byłby szlak ze Stąporkowa do Sielpi.  

Burmistrz Stąporkowa Pani Dorota Łukomska powiedziała, że kilka dni temu nie były 

złożone przez wykonawcę dokumenty. Dodała, że ma na to jeszcze kilka miesięcy. Gmina 

prosiła oraz ma nadzieję, że dokumenty zostaną złożone. Nadmieniła, że most jest 

funkcjonalny, przepiękny i powinien być już użytkowany. Pan Burmistrz powiedziała, 

że po obradach osobiście ponownie skontaktuje się z wykonawcą przedstawiając prośbę. 

Powiedziała, że dziś o szlaku w kierunku Stąporkowa nie powiedziała, lecz poinformowała na 

ostatnich posiedzeniach sesji. Wyjaśniła, że wraz z pracownikami dopilnowali tego, iż gmina 

wpisana jest do szlaku EuroVelo 11. Gmina czeka na środki. Nadmieniła, że Urząd 

Marszałkowski ma budować szlak rowerowy. Poinformowała, że gmina będzie włączona 

od województwa mazowieckiego od Niekłania przez Wielką Wieś, Stąporków, Czarniecką 

Górę do Sielpi. Dodała, że jest to w planie. Powiedziała, że gmina jest ujęta i ważne, by teraz 

tego dopilnować, aby nikt z tego projektu gminy nie wyłączył. Poinformowała, że gmina 

Starachowice domagała się przeprowadzenia tego szlaku nie przez gminę Stąporków. 

Ponowienie powiedziała, że gmina zawarta jest w EuroVelo 11. 
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Radny Edward Mazur powiedział, że Pani Burmistrz wprowadza mieszkańców w błąd. 

Nadmienił, na rozbudowę remizy w Stąporkowie zabezpieczono kwotę 35 tys. zł nie na 2024 

rok lecz na 2025. Następnie powiedział, że rzekomo oddana kanalizacja na ul. Koprusy  zgodnie 

z dokumentami jest nie oddana na którą w budżecie jest zabezpieczona kwota, która była 

i oprócz tego zabezpieczano kwotę 25 tys. zł na 2024 rok. Dodał, że inwestycja ta miała zostać 

oddana w maju. Zapytał kiedy najnowocześniejsza oczyszczalnia ścieków w Stąporkowie 

do której dokładane jest ponad 1mln zł rocznie zostanie przebudowany/dobudowany drugi etap. 

Nadmienił, że pani Burmistrz nie podała kiedy zostanie to zrobione. Powiedział, że temat 

ścieżkach rowerowych trwa od 10 lat. Powiedział, że zabezpieczono na kanalizację sanitarną 

w Gosaniu 2 mln zł, a na br. 600 tys. zł lub 700 tys. zł. Przy dofinasowaniu 400 tys. zł. 

Powiedział, że dofinasowanie jest znikome. Dodał, że w miejscowości Gosań ma zostać 

wykonana kanalizacją wraz z oczyszczalnią   kontenerową. Poinformował, ze koszt takiej 

inwestycji to nie 2 mln zł lecz dużo więcej. Powiedział, że zaplanowana była oczyszczalnia 

ścieków i kanalizacja w Odrowążu, lecz bez podania daty. Pisać na kartce i odczytywać sobie 

można, lecz powinny być podane konkretne daty. Odniósł się do tematu rozbudowywanej 

remizy w Odrowążu informując, iż planowana jest budowa szamba. Powiedział, że tworzony 

jest projekt na wykonanie kanalizacji sanitarnej, a w dokumentach zawarte jest wykonanie 

szamba. Nadmienił, że takich przykładów jest naprawdę wiele, są to pisane bajki.  Powiedział, 

że plan zagospodarowania na Miłej, jest od lat. Dodał, że na tak wielką inwestycję jest 300 tys. 

zł i brak podania daty wykonania. Poinformował, że z sesji na sesję odczytywane są informacje, 

bez konkretów. Ponownie powiedział, że brak jest konkretów kiedy coś będzie zrobione. 

Wyraził swoje zdanie, iż zostaje coś wprowadzone do budżetu, a nie następuje ich realizacja.  

Burmistrz Stąporkowa Pani Dorota Łukomska Odniosła się do swojego przedmówcy 

mówiąc, iż radny Edward Mazur pełni tą funkcję od kilkunastu lat i przez ten czas tylko narzeka. 

Powiedziała, że pan radny mówi co by chciał zrobić bez wskazywania źródeł finasowania 

środków. Dodała, że radny nigdy nie był za środkami. Powiedziała, że za rozwój gminy 

odpowiada też jako radny gdyż jest organem stanowiącym. Pani Burmistrz powiedziała, że nie 

przypomina sobie, aby Pan Radny podjął działania na rzecz poprawy życia mieszkańców gminy. 

Poinformowała, że radny działa na rzecz straży, lecz bez wozu strażackiego przekazanego przez 

gminę, straż nadal nie wyjeżdżałaby do pożarów. Gmina dołożyła ok. 500 tys. zł z budżetu 

gminy w poprzednim roku do nowego wozu, a także zostały pozyskane środki zewnętrzne. Pani 

Burmistrz ponownie powiedziała, że pozyskała środki zewnętrzne. Dodała, że dziś opublikuje 

wniosek do komendanta wojewódzkiego, aby pozyskać środki na wóz dla Stąporkowa i pod, 

którym podpisali się Radni. Zwróciła się do Pana Radnego Edwarda Mazura, iż tylko mówi. 

Poinformowała, iż przedstawi prezentację na temat tego co udało się wykonać w br. Dodała, 

iż miała tego nie robić ponieważ zostanie umieszczona na stronie. Powiedziała, że cały 

Stąporków i gmina widzi ile udaje się wykonać inwestycji. Gmina nie jest zadłużana, 

prowadzona jest świetnie gospodarka finansowa. Nadmieniła, iż z większością świetnie 

się współpracuje. Powiedziała, że jest jeden Radny, który wiecznie mówi oraz to, że pismo 

wszystko przyjmie. Zwróciła się do radnego Edwarda Mazura informując, że różnią się tym, 

że może sobie pisać, publikować „bzdury” na Facebooku w porównaniu do Pani Burmistrz, 

która realnie działa. Powiedziała, że pracownicy tut. Urzędu realnie działają i ponoszą 

odpowiedzialność za to, co robiy. Gmina buduje ściąga pieniądze. Radnemu nie udało się tego 

wykonać, lansuje się jako ten dobry. Poruszyła temat podwyższenia diet dla radnych i radny 
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był przeciwny, ale mimo to pieniądze pobiera. Dodała, że żadnych realnych zadań dla gminy 

nie poczynił. Powiedziała, iż brakuje przedsiębiorców, i w związku z tym zapytała o to jakie 

poczynania Radny Edward Mazur zrobił, aby ich ściągnąć. Powiedziała, że jako Burmistrz 

podejmuje działania dla dobra gminy poprzez wizyty w różnych instytucjach, pozyskuje środki, 

a także przyspiesza pewne działania. Powiedziała, że Pan Radny jedynie krytykuje oraz pisze, 

że władza nie działa. Wyjaśniła, iż w gminie organem stanowiącym i uchwałodawczym jest 

radny. Wyjaśniła, iż Burmistrz jest organem wykonawczym. Dodała, iż obrażać trzeba umieć. 

Powiedziała, iż Pan Radny może obrażać Panią Burmistrz, lecz takie działania uderzają 

w radnego z racji tego iż jest organem stanowiącym. Skierowała się do Radnego Edwarda 

Mazura, iż nic nie zrobił, aby były większe dochody, nie ściągnął inwestorów, a jedynie chodzi, 

uśmiecha się i dokucza pracownikom. Powiedziała, że były sugestie, iż gmina nie pozyskuje, 

źle działa. Wyjaśniła, iż gmina jest wzorem jak właściwie działać. Nadmieniła, iż Radny jest 

jednym z dwóch na 15 radnych, który nie przychodzi i nie rozmawia w porównaniu 

do pozostałych, którzy przychodzą do urzędu rozmawiają, sprawdzają. Radny tego nie robi, 

lepiej pisać bzdury na portalu Facebook. W dalszej części wypowiedzi Pani Burmistrz 

poinformowała, że przedstawi prezentację. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej poprosił o zakończenie dyskusji. 

Burmistrz Stąporkowa Pani Dorota Łukomska powiedziała, iż prezentacja jest 

sprawozdaniem i przedstawi co zostało wykonane w br.  

Radny Edward Mazur zwrócił się do Pana Przewodniczącego informując, iż to on prowadzi 

obrady sesji. Dodał, że chciałby się odnieś do słów Pani Burmistrz.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej powiedział, że wie co należy do jego 

obowiązków. 

Radny Edward Mazur odniósł się do wypowiedzi Pani Burmistrz. Powiedział, 

że w momencie pisania bzdur Pani Burmistrz nie blokowałaby by go na stronie. Powiedział, 

iż pisze prawdę. Nadmienił, iż Pani Burmistrz o tą prawdę się boi. Nadmienił, iż wykonane jest 

niecałe 27 km kanalizacji sanitarnej. Dodał, iż inne gminy są skanalizowane prawie w całości 

jak np. gmina Końskie, Radoszyce ok. 60%, Gowarczów. Powiedział, iż w dokumentach nie 

ma zawartej informacji o miejscu budowania świetlic. Radni powinni wiedzieć gdzie będą 

wykonywane remonty, budowy. Powiedział, iż mówi prawdę, która Panią Burmistrz boli. 

Nadmienił, iż pani Burmistrz sprzedawała mieszkania, a mieszkańcy Stąporkowa oczekują 

na wolne mieszkania, lecz nie ma co im przydzielić, ponieważ zostały sprzedane z wolnej ręki.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej odniósł się do swojego przedmówcy 

w kwestii sprzedaży mieszkań. Powiedział, iż część obecnych radnych jest od 2010-2011 roku 

i w momencie kiedy Zastępcą Burmistrza był Pan Andrzej Głogowski miał plan na sprzedaż 

mieszkań. Wyjaśnił, iż działanie te był podjęte, aby wyjść z pewnych układów, które były 

niekorzystne dla gminy. Poinformował, że ma prawo udzielić głosu w każdej chwili i to czyni.  

Burmistrz Stąporkowa Pani Dorota Łukomska powiedziała, że w kwestii mieszkań 

to w porównaniu do innych gminy jakie zostały wypowiedziane przez Radnego Edwarda 

Mazura zostanie to sprawdzone i w momencie uzyskaniu informacji ile Końskie, Radoszyce, 

a także okoliczne gminy powiatu koneckiego oraz Bliżyn, Zagnańsk i Mniów przydzieliły 

mieszkań udostępniona zostanie taka informacja. Powiedziała, że w kwestii oczekiwania 

na mieszkania należy wziąć pod uwagę fakt, że zapewne każdy kończący 19-20 lat oczekuje 

na lokal. Powiedziała, że od momentu sprawowania urzędu Burmistrza przydzieliła 
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kilkadziesiąt mieszkań. Poinformowała, że niektóre były zadłużone i dobrym rozwiązaniem 

była ich sprzedaż. Wyjaśniła, że  były zadłużone na kwotę 50 tys zł ,a niektóre prawie na100 

tys zł, za co płacili wszyscy za osoby, które tam nie mieszkały. Nadmieniła, iż mieszkania te 

były w opłakanym stanie. Powiedziała, że wszyscy z podatków płacili minimum 50 tys. zł 

za przykładowego Kowalskiego, który przez całe lub pół życia nie płacił za mieszkanie 

i aby wyremontować i przekazać kolejnej osobie należałoby wykonać remont, gmina powinna 

wyłożyć kolejne 50 tys zł. Poinformowała, że pieniądze po sprzedaży wróciły do budżetu 

gminy. Ponownie powiedziała, że kilkadziesiąt mieszkań w tym wykonała 17 mieszkań 

socjalnych. Dodała, że liczba ta zostanie porównana do gmin jakie są wskazywane na sesji. 

Pani Burmistrz przedstawiła prezentację dotyczącą podsumowania br. Powiedziała, że dzięki 

skutecznym działaniom udało się wykonać mnóstwo inwestycji, a przed gminą jeszcze więcej 

inwestycji. Gmina Stąporków jest jedną z najmniej zadłużonych gmin w kraju Powiedziała, 

że w związku z podwyżkami najniższej krajowej na przyszły rok gmina musiała znaleźć ok. 3 

mln zł dla wszystkich jednostek podległych gminie. Pani Burmistrz poinformowała, że w latach 

2009 kiedy objęła urząd burmistrza budżet gminy wynosił 42 miliony złotych. Dodała, 

że są to dochody, które w kończącym się 2023 roku wynoszą 86 milionów, natomiast w 

kolejnym roku dochód zaplanowany jest na 89 milionów zł. Nadmieniła, że pozyskano środki 

na budowę czterech świetlic w Kamiennej Woli, Wólce Plebańskiej, Wólce Zychowej i Hucisku. 

Dodała, że przed gminą ogłoszenie przetargu. Powiedziała, że trwa budowa budynku 

użyteczności kulturalno-społecznej w Niekłaniu oraz zagospodarowanie terenu. Koszt całej 

inwestycji opiewa na blisko 3,5 miliona złotych. Gmina otrzymała z środków rządowych 

2,5 miliona złotych. W budynku znajdować się będzie remiza, świetlica, siłownia wewnętrzna, 

zewnętrzna, bawialnia, sala fitness i pomieszczenie na izbę pamięci. Pani Burmistrz 

powiedziała, że w sytuacji kiedy ktoś ktokolwiek usłyszy że można byłby ten budynek 

rozbudować w celu powiększenia, to znaczy, że mówi bzdury i sieje tylko zamieszanie. 

Wyjaśniła, iż należało wybierać podłoże. Dodała, że tam zwyczajnie nie było podmurówki. 

Poinformowała, iż wiadomo było w jakich latach budynek był budowany 

i nie był przygotowywany do tego, by nadbudowywać. Powiedziała, że tańszym rozwiązaniem 

było wybudować wyposażyć ten budynek niż nadbudowywać. Dodała, iż koszt wynosi 

3,5 miliona za 500 metrowy obiekt z wyposażeniem. Kolejno zostaje rozbudowywany budynek 

szkoły nr 1 w Stąporkowie o salę gimnastyczną oraz zostanie zbudowana siłownia zewnętrzna, 

a wewnątrz znajdować się będzie sala fitness, zaplecze, a także pomieszczenie do integracji 

sensorycznej. Poinformowała, że na ten cel pozyskano 4,5 mln zł. Pani Burmistrz powiedziała, 

że w Mokrej powstał piękny obiekt, który jest na ukończeniu.  W budynku znajdować się będzie 

świetlica oraz garaż. Na ten cel pozyskano również środki. Poinformowała, że został 

wyburzony stary obiekt remizy. Powiedziała, że znalazła się osoba, która znajduje się na sali 

i chodziła próbując przekonać strażaków, żeby tej ruiny nie wyburzać, tylko ją remontować. 

Nadmieniła, iż wyremontowano i przebudowano w br. kilkanaście dróg z środków rządowych. 

Na ten cel pozyskano 6 milionów zł. Powstał most o którym wspomniał Radny Jakub Dajczer. 

Most Czarniecka Góra, Stary Grzybów, a także most w Bieniu. W przyszłym roku zostaną 

wykonane drogi w Stąporkowie jakie zostały przełożone z racji przebudowy wodociągu, 

na który pozyskano środki. Nadmieniła, że gmina współfinansowała remont drogi powiatowej 

w Świerczowie, a także w Piasku, gdzie rozpoczęto remont. Poinformowała, że gmina był 

zainteresowana dofinansowaniem większej liczby dróg powiatowych. Została wybudowana 
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kanalizacja  sanitarna z pozyskanych środków przy ul. Lipowej, Spacerowej, ul. Gutów, 

Wspólnej Prusa wraz z dwoma pompowniami ścieków. Trwa wymiana oświetlenia ulicznego 

na energooszczędne w całej gminie. Dotyczy to 3100 opraw. Poinformowała, że wymieniane 

są oprawy, które były, a tam gdzie są słupy zostaną dowieszone lampy. Pani Burmistrz 

powiedziała, że wykonano brakujące oświetlenie m.in. w Gosaniu. Na ten cel gmina pozyskała 

5 mln zł. Dodała, iż z pozyskanych środków dokonano termomodernizację budynku szkoły 

w Krasnej oraz w br. została oddana sala gimnastyczna. Ponownie powiedziała, że prace zostały 

wykonane z pozyskanych środków. Powiedziała, że z pozyskanych środków Publiczne 

Przedszkole w Stąporkowie przeszło kompleksowy remont. Dokonano również 

termomodernizacji. Poinformowała, że aktualnie zajęcia dzieci z przedszkola odbywają 

się w budynku Szkoły nr 2. Dodała, że planowane przeniesienie zajęć do przedszkola nastąpi 

po feriach. Decyzja dostała podjęta przez panią dyrektor. W dalszej części wypowiedzi Pani 

Burmistrz poinformowała, że obszar ochrony uzdrowiskowej stał się faktem, ponieważ 

23 października bieżącego roku uzyskano status obszaru ochrony uzdrowiskowej. Dodała, 

że gmina prowadziła konsekwentne i skuteczne działania. Powiedziała, że inne gminy również 

rozpoczęły takie działania, ale po kilku latach im się nie udało. Poinformowała, że Stąporków 

pokazał, że faktycznie to, co dla niektórych było nie możliwe i nie wierzyli,  że gmina będzie 

uzdrowiskiem. Objaśniła, że gmina posiada pozwolenie na budowę, pozyskała środki 

zewnętrzne, przygotowywany jest przetarg. Wyjaśniła, że w przyszłym roku rozpocznie 

się budowa zabudowy uzdrowiskowej. Przygotowywany jest  również miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego pod strefę uzdrowiskową. Kolejno poinformowała, że przy 

bloku numer 13 przy Placu Wolności została utwardzona droga dojazdowa, a także miejsca 

postojowe. Utwardzenia dokonano również z drugiej strony bloku nr 13 przy Placu Wolności 

przy Komisariacie Policji. Dodała, że trwają prace związane z utwardzeniem terenu przy szkole 

numer 1 w Stąporkowie. Został utwardzony teren przy budynku szkoły w Odrowążu. 

Poinformowała, że gmina pozyskała środki na przebudowę remizy i świetlicy Odrowążu. 

W przyszłym roku zostanie wykonana kompleksowa inwestycja. Przy świetlicy w Komorowie 

utwardzono teren. Gmina pozyskała środki w sumie na 1 mln zł na prace konserwatorskie dla 

Kościoła w Odrowążu i Niekłaniu. Prace zostaną rozpoczęte w przyszłym roku.  Pozyskano 

środki na przebudowę świetlicy w Czarnej, inwestycję tą zaplanowano na przyszły rok. 

Opracowano program funkcjonalno-użytkowy na budowę świetlicy w Hucisku. Zostaje 

opracowywany program na trzy pozostałe świetlice w Wólce Zychowej, Wólce Plebańskiej 

i Kamiennej Woli. Wspomniała, że kilka osób złożyło wnioski do budżetu na budowę świetli 

czy zakup budynku pod świetlicę. W Grzybowie, wybudowanie świetlicy w Bokowie, 

Pardołowie. Dodałą, żę świetlica w Hucisku i Duraczowie, Kamiennej Woli jest już faktem. 

Poinformował, że z kolejnymi świetlicami należy poczekać jak będą wyglądać przetargi, 

aby można było zoobserwować jakimi środkami gmina dysponuje. Pani Burmistrz powiedziała, 

iż przy ul. Hubala w Niekłaniu Wielkim wybudowano odcinek sieci wodociągowej, taki sam 

odcinek sieci wodociągowej został wybudowany również w Stąporkowie przy ulicy Koneckiej. 

Poinformowała, że trwa etap końcowy modernizacji chłodnika przy Amfiteatrze w Stąporkowie 

w kierunku przedszkola. Opracowano dokumentację i przebudowano budynek w Studni 

Artezyjskiej w Odrowążu. Trwa opracowanie dokumentacji, która ma zostać wykonana 

do końca stycznia na zainstalowanie ogrzewania w budynku niepublicznej szkoły w Odrowążu 

i po otrzymaniu pozwoleniu nastąpi ogłoszenie przetargu i budowa. Wybudowano również 
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drogę przy SPZOZ Błaszków-Odrowąż. Podpisano umowę na budowę miasteczka ruchu 

drogowego w Stąporkowie, które w najbliższym czasie powstanie. Poinformowała, że trwają 

prace przebudowy chodnika i drogi dojazdowej przed urzędem. Trwa opracowanie projektu 

szlaku pieszo-rowerowego ze Stąporkowa przez rezerwat Skałki Piekło w stronę Bliżyna. 

Ponownie powiedziała, że jest zaplanowana trasa szlaku rowerowego od województwa 

mazowieckiego od strony Szydłowca w kierunku Stąporkowa, Czarnieckiej Góry, by szlak 

przechodził również do Sielpi. Opracowano dokumentację na przebudowę w zakresie budowy 

chodnika na odcinku od ul. Staszica w Stąporkowie do ul. Fabrycznej w Hucisku, której trwa 

procedura.  Trwa opracowanie dokumentacji na przebudowę ulicy Piaskowej w Wielkiej Wsi. 

Została przejęta i uregulowana droga w Wielkiej Wsi ul. Górna. Dodała, że przed gminą 

opracowanie dokumentacji i budowa drogi ul. Górnej, ul. Piaskowej i ul. Łąkowej w Wielkiej 

Wsi. Poinformowała, iż odbyło się spotkanie z mieszkańcami na którym przedstawiono 

koncepcję i zostanie opracowana dokumentacja i postara się wybudować ul. Górną 

w Stąporkowie. Powiedziała, że trwa regulacja stanu prawnego drogi w Wąglowie za torami. 

Wyjaśniła, iż w tym przypadku nastąpił błąd przez jedną z jednostek przy wpisywaniu, 

prawdopodobnie do ksiąg wieczystych, więc nie mogła w tym roku zostać wykonana 

ta inwestycja. Powiedziała, że ma nadzieję, że zostanie wykonana w czerwcu przyszłego roku. 

Poinformowała, że w Stąporkowie jest kilka dróg do zrealizowania w związku z planowaną 

przebudową wodociągu i budową kanalizacji deszczowej. Gmina pozyskała środki 

na przebudowę wodociągów w Stąporkowie. Dodała, że inwestycja będzie zrealizowana 

z przebudową dróg w przyszłym roku. Opracowano dokumentację projektową na budowę 

kanalizacji deszczowej na terenie Stąporkowa, ul. Tysiąclecia, część ul. Piłsudskiego 

od ul. Tysiąclecia do zbiornika wodnego przy „ZUK-u”. Poinformował, że obecnie trwa etap 

opracowywania niezbędnej dokumentacji na przebudowę sieci kanalizacji sanitarnej 

w Stąporkowie, która nastiąpi w przyszłym roku. Pozyskano środki oraz trwa opracowanie 

dokumentacji na budowę przydomowych oczyszczalni w miejscowościach Boków, Lelitków, 

Adamek, Komorów, Wólkach Zychowa, Furmanów, Niekłań Wielki. Realizacja rozpocznie 

się w przyszłym roku. Powiedziała, że również w przyszłym roku gmina przystąpi 

do opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla gminy Stąporków. 

Dodała, że gmina posiada przygotowany miejscowy plan na tereny przemysłowe w samym 

Stąporkowie. Powiedziała, że głównym jej zadaniem przygotowanego planu było 

zabezpieczenie gminy i dokonanie zapisu o zakazie składowania magazynowania 

przetwarzania niebezpiecznych odpadów na terenach przemysłowych w samym Stąporkowie. 

Oczywiście przygotowując miejscowy plan dla całej gminy Pani Burmistrz będzie starać 

się i dopilnuje, by takie zapisy znalazły się również na działkach przemysłowych na terenie 

całej gminy. Opracowano dokumentację na budowę kanalizacji sanitarnej z oczyszczalnią 

ścieków w miejscowości Gosań. Pozyskano na ten cel środki. Po ogłoszeniu przetargu 

w przyszłym roku rozpocznie się budowa oczyszczalni. Dodała, że gmina będzie starać 

się o środki zewnętrzne na budowę kanalizacji. Została również opracowana dokumentacja 

na budowę kanalizacji sanitarnej w Czarnieckiej Górze. Poinformowała, że w momencie 

pojawienia się naborów wniosków na budowę kanalizacji, gmina będzie składać wnioski 

oraz na opracowanie dokumentacji na kolejne sołectwa. Ponownie powiedziała, że na budowę 

w Gosaniu o Czarnieckiej Górze dokumentacja jest opracowana. Poinformowała, że trwa 

przygotowanie koncepcji dotyczącej przebudowy oczyszczalni ścieków w Stąporkowie. 
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Wyjaśniła, że rozbudowa będzie w związku z przyjmowaniem osadów ściekowych, ale również 

jest plan na zwiększenie możliwości przyjmowanych ścieków. Trwa modernizacja nawierzchni 

placu przy budynku urzędu, jest to pierwszy etap. Wyjaśniła, iż pozyskano środki 

na zagospodarowanie zbiornika wodnego przy ulicy Miłej. Planowana inwestycja w przyszłym 

roku. Powiedziała, że na działce obok za rzeką wybudowany zostanie skate park. Na ten cel 

pozyskano środki. W przyszłym roku planowane jest opracowanie dokumentacji na rozbudowę 

budynku remizy, aktualnie trwają prace nad koncepcją. Przed gminą dalszy remont Domu 

Kultury w Stąporkowie.  

Wywiązała się dyskusja. 

Pani Burmistrz zwróciła się do Radnego Edwarda Mazura informując iż na ostatniej sesji 

ustalono i że nie ma co się przejmować słowami radnego. Dodała, iż wie że boli go iż udało 

się tyle wykonać ze wspaniałymi osobami. Ponownie wróciła się do radnego informując 

go by uważnie słuchał to Pani Burmistrz informuje kiedy dane zadania będą wykonane. 

Wyjaśniła, że jeżeli w przyszłym roku zostanie wykonana dokumentacja to płatność za jej 

wykonanie zostanie dokonana w 2025 roku.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej powiedział, że pozwoli sobie skomentować 

pomimo, iż radni na to nie pozwalają. Powiedział, że dla niego osobiście i dla większości 

radnych jest to ich promocja z racji tego, iż udało się tyle zrobić razem wszyscy mogą się tym 

chwalić. 

Burmistrz Stąporkowa Pani Dorota Łukomska poparła swojego przedmówce. Powiedziała, 

iż wie że radnemu łatwiej napisać, że w Fałkowie wykonali 600 opraw oświetleniowych, 

a gmina Stąporków robi ich 3100. Powiedziała, że na prośbę mieszkańców zostało dobudowane 

ogrodzenie przy Świetlicy w Wielkiej Wsi, a także dokonano drobnej zabudowy budynku 

w świetlicy. Dokonano wymiany placu zabaw w ogródku Jordanowskim. Powstały nowe 

obiekty małej architektury w Nadziejowie. Został wybudowany system monitoringu miejskiego 

w Stąporkowie. Dokonana została cyfryzacja urzędu w Stąporkowie. Na ten cel pozyskano 

środki zewnętrzne.  Udzielono dotację celową dla Zakładu Gospodarki Komunalnej 

i Mieszkaniowej na opracowanie koncepcji wymiany sieci wodociągowej w Stąporkowie. 

Dokonano zakupu wozu asenizacyjnego i przed gminą dostawa tego wozu. Pani Burmistrz 

podziękowała za współpracę i za to, ze wspólnie udało się tak wile zrobić. Powiedziała, 

iż wszystkim poza dwiema osobami za to wszystko dziękuje.  

Ad. pkt. 6. Odczytanie informacji na temat prac związanych z komunalizacją. 

Radna Ewa Jankiewicz Przewodnicząca Komisji Inwentaryzacyjnej Rady Miejskiej 

w Stąporkowie odczytała informacje na temat prac związanych z komunalizacją, która stanowi 

załącznik do niemniejszego protokołu.  

Radni nie wnosili uwag do odczytanej informacji. 

Ad.pkt.7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż projekty uchwał pozytywnie zaopiniowane 

co do zgodności z prawem zostały omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady 

Miejskiej i ponieważ radni są w ich posiadaniu, nie zachodzi potrzeba odczytywania. 

Ad.pkt.6. ppkt a) Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stąporków na lata 2024-2030. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż do przedmiotowego projektu uchwały 

zostały naniesione zmiany, które były tematem dyskusji na wspólnym posiedzeniu komisji 

Rady Miejskiej, 
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− odczytanie uchwały Nr 64/2023 V Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach z dnia 7 grudnia 2023 roku w sprawie opinii o projekcie 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 2024–

2030. 

Skarbnik Gminy Wojciech Dudzic odczytał przedmiotową uchwałę, która stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu.  

Radni do odczytanej uchwały uwag nie wnieśli. 

- dyskusja. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej zapytał pana skarbnika o ocenę sytuacji 

gminy i prognozy lat 2024-2030. Na co należy zwrócić uwagę przy planowaniu budżetów 

na kolejne lata. 

Skarbnik Gminy Wojciech Dudzic powiedział, że w jego ocenie budżet na 2024 rok jest 

proinwestycyjny. Dodał, iż jest bardzo dużo inwestycji. Nadmienił, że niewiadomym będą 

rozstrzygnięcia przetargów. Zwrócił się do radnych, iż najprawdopodobniej będzie trzeba 

dołożyć środków do pewnych inwestycji lub zwiększać zadłużenie. Poinformował, że będzie 

to trudny budżet. Powiedział, iż jest dużo inwestycji również tych małych związanych 

z funduszem sołeckim. Wyjaśnił, że mimo to iż inwestycja jest mała nie znaczy, że przy niej 

nie ma pracy albo jest jej mniej. Nadmienił, że kwotowo jest mniej, lecz tych inwestycji jest 

dużo. Wyjaśnił, że w dziale inwestycyjnym i podległym Panu Skarbnikowi tj. dzielne 

finansowym będzie dużo pracy. Powiedział, że ma nadzieję, że zadłużenie nie będzie większe.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej powiedział, że mowa o latach 2024-2030 

i związanych skutkach. 

Skarbnik gminy Wojciech Dudzic kontynuując powiedział, że sytuacja wyjściowa 

do zadłużenia i do wszelkich wskaźników ustawowych na przyszłość jest bardzo dobra. 

Odniósł się do słów wypowiadanych przez Panią Burmistrz, że Gmina Stąporków jest jedną 

z mniej zadłużonych gmin w kraju. Wyjaśnił, że skutkuje to na relacje wynikające z ustawy 

o finansach publicznych, które nie są zagrożone. Poinformował, że gmina może zadłużyć się 

tylko i wyłącznie na inwestycje. Nadmienił, że sytuacja wyjściowa jest dobra i oby udało się 

wszystkie inwestycje wykonać.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej zapytał czy dobra sytuacja na lata 2024-

2030 wynika z faktu iż gmina br. i wcześniejszych pozyskiwała pieniądze zewnętrzne 

na inwestycje.  

Skarbnik gminy Wojciech Dudzic odpowiadając powiedział, że ma to przełożenie. Odniósł 

się do wypowiedzi Pani Burmistrz, iż w latach poprzednich gmina pozyskała ok 80 mln zł. 

Wyjaśnił, iż w sytuacji gdyby gmina nie pozyskała tych środków, a chciałaby realizować 

inwestycje zadłużenie wyniosło by 80 mln, a nie 3 mln. Odniósł się do sytuacji politycznej 

rządu do samorządów między innymi w kwestii podwyższeniu płacy minimalnej. Wyjaśnił, 

że wzrost płacy minimalnej przekłada się na to aby nie zawężać widełek między pracownikami, 

także rozsądnie myśląc należy podnieść płacę pracownikom, żeby nie spłaszczać tych różnic 

wynagrodzeń. Poinformowała, iż sytuacja ta kosztuje gminę 3 mln zł. Nadmienił, 

że w momencie nie podwyższania płacy minimalnej gmina planowanego kredytu w kwocie 

3 mln zł można byłoby uniknąć.  

Radny Edward Mazur wyraził swoja wątpliwość, dlaczego kredyt w kwocie 3 mln 100 tys zł, 

z którego posiadane są obligacje nie zostaje spłacany przez gminę z racji posiadanych dużych 

środków z nadwyżki budżetowej oraz wolnych środków. Powiedział, że Pan Skarbnik na jednej 

z sesji powiedział, że gmina ma milion zł dochodu z tego tytułu. Dodał, że gmina ma olbrzymie 
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pieniądze na koncie. Zapytał dlaczego jest kredyt i do tego spłacane są odsetki w kwocie 

300 tys. zł. 

Skarbnik Gminy Wojciech Dudzic powiedział, iż wielokrotnie Pan Przewodniczący 

oraz większość radnych zgodzili się z tym, że jeżeli spłacony zostałby ten kredyt to wpisany 

nie byłby kredyt w kwocie 3 mln 300 tys zł kredytu w prognozie w 2024 lecz 6 mln 500 tys. 

zł. Wyjaśnił, iż zadłużenie byłoby takie samo lecz nie wiadoma by była kwota odsetek. Dodał, 

że odsetek od kredytu, obligacji gmina płaci  30% pozyskanych odsetek z lokat. Natomiast 

z lokat otrzymywane jest prawie 1mln zł, a płacone jest niespełna 300 tys. zł. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący 

Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

-„za” – 13 głosów  

-„przeciw” – 0 głosów 

-„wstrzymało się” – 1 głosy 

Podjęła uchwałę Nr LXXXVI/586/2023 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stąporków na lata 2024-2030, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych. 

Imienny wykaz głosownia zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną 

część. 

Ad.pkt.7 ppkt b) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stąporków 

na 2024 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż do przedmiotowego projektu uchwały 

zostały naniesione zmiany, które były tematem dyskusji na wspólnym posiedzeniu komisji 

Rady Miejskiej. 

− odczytanie uchwały Nr 65/2023 V Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach z dnia 7 grudnia 2023 roku w sprawie opinii o projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Stąporków na 2024 rok. 

Skarbnik Gminy odczytał przedmiotową uchwałę, która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. Dodał, iż wniesione uwagi zostały wprowadzone do autopoprawki. 

Radni do odczytanej uchwały uwag nie wnieśli. 

− odczytanie uchwały Nr 66/2023 V Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach z dnia 7 grudnia 2023 roku w sprawie możliwości 

sfinansowania deficytu budżetu planowanego w projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Stąporków na 2024 rok. 

Skarbnik Gminy odczytał przedmiotową uchwałę, która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Radni do odczytanej uchwały uwag nie wnieśli. 

− odczytanie opinii Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Stąporkowie o projekcie budżetu Gminy Stąporków na 2024 rok. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej Jacek Trudnos 

odczytał opinię komisji o projekcie budżetu Gminy Stąporków na 2024 r., która stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

Radny Edward Mazur zapytał o pokrycie brakujących środków do odbioru odpadów z gminy. 

Powiedział, że w budżecie jest zapis, iż na ten cel przeznaczona jest kwota 1 mln zł. Zapytał 

skąd zostaną dołożone te środki.  

Wywiązała się dyskusja. 
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Burmistrz Stąporkowa Pani Dorota Łukomska powiedziała, iż rada zadecydowała 

o dopłacaniu. W związku z tym oczekuje, że Pan Radny Edward Mazur wskaże źródło 

finasowania dopłaty brakującej kwoty prawie 1.5 mln zł. Dodała, iż czeka na propozycje.  

Radny Edward Mazur powiedział, że przetarg jest już rozstrzygnięty. Dodał, iż pani burmistrz 

wie jakie są sumy firmy, która wygrała przetarg. Nadmienił, iż należało wskazać z jakich 

środków zostanie to pokryte. 

Skarbnik gminy Wojciech Dudzic powiedział, że z żadnego przepisu nie wynika, 

aby należałoby wskazać źródła finasowania, z jakimi zostaną pokryte. Zwrócił się do Radnego, 

że w momencie znalezienia takiego przepisu zostanie to wskazane.  

Radny Edward Mazur powiedział, że mógłby wskazać. Powiedział, że w momencie 

wybudowania „normalnej” oczyszczalni ścieków byłby milion zł w „kieszeni”. Dodał, iż pół 

oczyszczalni jest wykonana, a połowa nie. Powiedział, iż Pani Burmistrz mówiła, że gmina 

posiada najnowocześniejszą w Polsce i w Europie 

Burmistrz Stąporkowa Pani Dorota Łukomska wyjaśniła, że projektant oraz pracownicy 

merytoryczni nie przewidzieli tego, że oczyszczalnia jest tak nowoczesna, że gmina Stąporków 

akurat takiej nie potrzebowała. Dodała, że spełnione są standardy które są i będą narzucane 

na  gminy w niedalekiej przyszłości. Poinformowała, że Stąporków już je spełnia. Powiedział, 

że nie była sama lecz było również 15 radnych i nikt nie wypowiedział się jaką oczyszczalnię 

wybudować. Nadmieniła, że gdyby dziś budowała oczyszczalnię i na etapie projektu z wiedzą 

jaką teraz posiada wybudowałby najprostszą oczyszczalnię, która by się przydała i byłaby 

najskuteczniejsza. Wyjaśnił, że w obecnej chwili gmina spełnia normy unijne. Poprosiła o nie 

powracanie do tego tematu. Dodała, iż Radny Edward Mazur był w tym czasie również radnym 

i wypowiada się po fakcie, a trzeba mówić przed. 

− dyskusja. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej  zapytał, czy z racji nie podwyższania kwot 

za śmieci  gminę stać na dopłacanie 1,5 mln zł. Dodał, że jeżeli gminę na to stać to w imieniu 

mieszkańców podziękował, że w br. będzie lżej mając na względzie inne obciążenia ponieważ 

zapowiadane są duże podwyżki energii elektrycznej. Dodał, że należy podziękować, iż gminę 

stać na wygospodarowanie środków i odciążenie mieszkańców przynajmniej przy odbiorze 

nieczystości. Powiedział, iż jeśli się nie myli ustawodawca w roku poprzednim pozwolił 

na ewentualne częściowe pokrycie tego.  

Burmistrz Stąporkowa Pani Dorota Łukomska powiedziała, że kwestia opłat przyszłego 

roku będzie dopiero wiadoma w przyszłym. Nadmieniła, że radni zadecydowali, że mieszkańcy 

nie będą dopłacać  i że gmina będzie musiała znaleźć te środki, więc trzeba będzie je znaleźć, 

być może z czegoś zrezygnować. Sytuację porównała do podwyżki najniższej krajowej 

w kwocie 3 miliony, którą trzeba było znaleźć i się to udało. Nadmieniła, że na chwilę obecną 

nie wiadomą są ceny energii Dodała, że nastąpią zapowiadane podwyżki w oświacie oraz 

samorządach. Powiedziała, że ma nadzieję iż gmina dostanie obiecane odgórnie środki na 

podwyżki. Poinformowała, że gmina do oświaty dopłacane zostało9 mln zł, przy planowanych 

br., 12,5 miliona i również środki musiały się znaleźć. Powiedziała, iż wszyscy dają podwyżki 

i związku z tym gmina musi z czegoś rezygnować i dołożyć. Dodała, że na chwile obecną gminę 

stać na to i przy dobrze prowadzonej gospodarce finansowej wiele jeszcze uda się zrobić, gdyż 

wiele zostało zaplanowane i wierzy, iż wspólnie zostanie to zrealizowane.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej poinformował, że podczas wspólnego 

posiedzenia komisji wpłynęły wnioski, które zostaną oczytane. Jednocześnie przekazał, 

iż część radnych wycofało wnioski przed sesją. Pierwszy wniosek złożony przez radnego Jacka 

Trudnosa. Wniosek o zmniejszenie rezerwy inwestycyjnej o 300 tysięcy złotych 

z przeznaczeniem na zakup budynku numer 39A po dawnym sklepie wraz z działką 

w Grzybowie z przeznaczeniem na świetlicę wiejską w Grzybowie. Drugi wniosek radnej 

Elżbiety Jóźwik o zmniejszenie rezerwy inwestycyjnej o 200 tysięcy złotych za zakup działki 
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z nieruchomością z przeznaczeniem na świetlicę wiejską w Pardołowie. Trzeci wniosek Radnej 

Barbary Zamachowskiej o zabezpieczenie środków pieniężnych na 2024 rok w kwocie 200 

tysięcy złotych z przeznaczeniem za zakup budynku wraz z działką na świetlicę wiejską 

w miejscowości Boków. Przewodniczący Rady powiedział, iż złożone były jeszcze dwa 

wnioski przez Radnego Edwarda Mazura, lecz po przeprowadzonej dyskusji z zastępcą 

burmistrza doszli do porozumienia. Ponownie powiedział, iż z uzyskanej informacji wnioski te 

zostały wycofane i zapisane w protokole z posiedzenia komisji. Poprosił o zabranie głosu 

wnioskodawców, a w dalszej kolejności o odniesienie się do tych wniosków Panią Burmistrz, 

Pana Skarbnika. 

Radny Jacek Trudnos powiedział, że koncepcja budowy świetlicy podyktowana jest 

oczekiwaniami mieszkańców. Dodał, że są miejscowości, które świetlic nie posiadają, 

a oczekiwania społeczne są, żeby powstały. Nadmienił, że budowa świetlic w każdej 

miejscowości, w której jej brakuje to kwota około 1,5 mln  złotych. Dodał, że pieniądze te nie 

biorą się znikąd i trzeba rezygnować z innych inwestycji, albo je zastępować. Budując świetlice, 

które są oczekiwane brakuje pieniędzy na inne, chociażby na służbę zdrowia. Ponownie 

powiedział, że w momencie powstania takich oczekiwań trzeba to wykonywać. Radny Jacek 

Trudnos powiedział, iż zdaje sobie sprawę, że budżet nie zapewni budowy w każdej 

miejscowości świetlicy za 1.5 mln zł. Wyjaśnił, że od dłuższego czasu poszukuje budynku 

w Grzybowie, który spełniłby te oczekiwania. Dodał, iż w ubiegłym roku taki budynek znalazł, 

którego koszt wynosił ok 150 tys. zł, czyli dziesięciokrotnie mniej niż budowane nowe świetlice 

i można było by mieć 10 takich świetlic. Wyjaśnił, że takich pieniędzy nie było w budżecie, 

wniosek nie był dalej procedowany. Radny Jacek Trudno powiedział, że w br. trafiła się idealna 

okazja. Poinformował, że miejscowość Grzybów posiada ciasną zabudowę i brak jest tam 

gminnych działek. Nadmienił, że ciężko jest znaleźć działkę z przeznaczeniem na świetlicę 

wiejską i zakupić. Ponownie powiedział, że nadarzyła się okazja zakupu budynku po sklepie. 

Wyjaśnił, że budynek jest niewiele ponad dziesięcioletni, czyli budowany już techniką nowszą, 

spełniającą wszystkie wymogi. Dodał, że budynek jest z działką na której drugi koniec stanowi 

działkę budowlaną, której koszt wynosi 300 tys. Powiedział, iż w oczekiwaniu społeczeństwa, 

a także po przeprowadzonych konsultacjach śmiało może powiedzieć, że ten budynek spełnia 

wymogi mieszkańców. Nadmienił, że jest to budynek pięciokrotnie tańszy w porównaniu 

do budowanych świetlic. Powiedział, że według niego okazja byłaby zaprzepaszczona, gdyby 

z niej nie skorzystać. Jacek Trudnos analizując budżet i odczytując opinię Komisji Finansów 

zostały znalezione pieniądze w wysokości 600 tysięcy złotych., które zostały rozdysponowane 

w autopoprawce. Wzmocniono nimi inne inwestycje oraz zostały wprowadzone dwa nowe 

zadania. Wyjaśnił, że złożył wniosek do Burmistrza o sporządzenie autopoprawki, który 

opiewał na część tych środków, jakie zostały znalezione jako pieniądze do rozdysponowania. 

Dodał, że taka autopoprawka nie została wprowadzona. Podkreślił, iż analizując autopoprawkę 

istnieją dwie możliwości przy czym jedna w żaden sposób nie zaburzy budżetu. Nadmienił, 

że podczas posiedzenia i rozmowy z Panem Skarbnikiem i zaproponowana zmiana przez 

Radnego nie zaburzy, nie zwiększy deficytu oraz nie zmieni wskaźników. Dodał, że jest to 

nadwyżka inwestycyjna w kwocie 500 tys jakiej wcześniej w gminie Stąporków nie było 

ustalane. Dodał, ze według opinii budżet jest zrobiony w sposób zrównoważony, 

to te pieniądze, które są zabezpieczone, powinny starczyć. Radny powiedział, że nie da się na 

dziś przewidzieć wszystkiego, iż co roku zadania się zmieniają. Zaproponował zmniejszenie 

nadwyżki z kwoty 500 tys zł. na 200 tys. zł. Wyjaśnił, iż przy pozytywnym podjęciu tego 

wniosku zostanie ponad 200 tys zł wolnych środków. Ponownie powiedział,  że pozostaje 200 

tys zł w razie braków w innych inwestycjach. Dodał, że nie są to pieniądze przeznaczone jako 

pieniądze rezerwowe, ponieważ dodatkowo jest też nadwyżka ogólna w kwocie 500 tysięcy 

złotych. Przepisy wymagają, że w przypadku gminy ta inwestycja musi wynosić niewiele ponad 

100 tys. zł, a jest w posiadaniu 400 tys. zł., nadwyżki ogólnej, która również może być 
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przeznaczona na pewne braki. Poinformował, że z doświadczenia ubiegłych lat nadwyżka 

inwestycyjna nie była wyodrębniona więc bez niej się obywało. Po drugie nadwyżka ogólna, 

nigdy nie była w pełni zrealizowana, a przeważnie była zrealizowana w bardzo małym 

procencie. Ponownie powiedział, iż gmina posiada pieniądze nadwyżkowe. Powiedział, że 

koszty zakupu budynku są niskie ponieważ jest to 300 tys. zł. Dodał, że ostatnio był 

użytkowany dwa tygodnie temu, posiada ogrzewanie oraz klimatyzację i ma niewiele ponad 10 

lat. Ponownie powiedział, że nie można zaprzepaścić takiej szansy. W innym razie w kolejnych 

latach będzie trzeba szukać innej działki,  budować i co za tym idzie koszt wynosić będzie 1.5 

mln zł. Radny powiedział, że gminy nie stać na to. Poprosił o pozytywne rozpatrzenie wniosku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej powiedział, że złożono trzy wnioski. 

Radnego Jacka Tudnosa na 300 tys zł. Radnej Elżbiety Jóźwik na 200 tys zł i Radnej Barbary 

Zamachowskiej co w sumie wychodzi 700 tys zł. Zapytał czy w obecnej chwili gminę stać 

na to. W momencie poparcia jednego wniosku adekwatne jest poparcie pozostałych. 

Skarbnik Gminy Pan Wojciech Dudzic poinformował, że dwa złożone wnioski posiadają 

wskazane pokrycie w porównaniu do wniosku opiewającego na 200 tys zł, który 

nie ma wskazanego pokrycia z jakich wydatków lub dochodów będzie pochodzić, czyli 

zwiększa deficyt budżetowy. Wyjaśnił, że w sytuacji złożenia takiego wniosku zgodnie 

z artykułem 240 ust. 2 ustawy o finansach publicznych, który mówi, iż bez zgody zarządu 

jednostki samorządu terytorialnego, organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego nie 

może wprowadzić w projekcie uchwały budżetowej jednostki samorządu terytorialnego zmian 

powodujących zmniejszenie dochodów, zwiększenie wydatków i jednocześnie zwiększa 

również deficyt bez budżetu jednostki samorządu terytorialnego, czyli bez zgody organu 

wykonawczego nie można zwiększać na tym etapie deficytu.  Poinformował, że trzeci wniosek 

zwiększa wydatki. Dodał, że uważa, iż rezerwa inwestycyjna powinna być jeszcze wyższa. 

Wyjaśnił, że w sytuacji posiadania 30 milionów inwestycji i w momencie ogłaszania 

przetargów i inflacji w granicach 6.5% oraz także trzeba mieć na uwadze wzrost płacy 

minimalnej, która dotyka gminę, ale potencjalnych wykonawców inwestycji, którzy również 

będą musieli podnieść swoim pracownikom wynagrodzenie. W momencie podniesienia 

wzrosną koszty inwestycji. Kwota 500 tysięcy złotych była w celu znalezienia szybko środków 

w celu ewentualnych rozstrzygnięć przetargowych, ponadto zostało to zapisane projekcie 

uchwały budżetowej. Nadmienił, że w uchwale budżetowej w momencie zdjęcia środków i nie 

będzie możliwości przesunięcia środków to w taki przypadku radni jeżeli będą chcieli 

realizować inwestycje pozostanie zadłużenie gminy. Wyjaśnił, że w momencie zadłużenia 

gminy nadwyżka operacyjna w kolejnych latach będzie maleć. Poinformował, iż w momencie 

nie podnoszenia przez radnych podatków czy opłat za gospodarowanie odpadami, trzeba będzie 

ograniczać zapewne etaty, czy to w urzędzie, czy w jednostkach podległych.  

Burmistrz Stąporkowa Pani Dorota Łukomska powiedziała, że w momencie zabrania 

środków z rezerwy inwestycyjnej, to Radni będą musieli wskazać środki po przetargach, jeżeli 

ich braknie. Dodała, iż wspomniane przetargi dotyczące Uzdrowiska w Czarnieckiej Górze, 

zagospodarowania terenu przy zbiorniku na Miłej, skateparku, drogi, budowy wodociągu, 

przebudowy w Stąporkowie i wiele innych inwestycji. Nadmieniła, że w momencie zabrania 

pieniędzy z rezerwy przed przetargami i w sytuacji kiedy okaże się, że braknie, to Radni będą 

musieli wskazać później źródło finansowania i oczywiście odpowiedzialność spadnie na nich 

za niewykonanie inwestycji, które zostały zaplanowane na przyszły rok. Poinformowała, 

że specjalnie została stworzona rezerwa inwestycyjna, aby mieć gwarancję w momencie 

droższego przetargu to gmina Stąporków ma zabezpieczenie w postaci wolnych środków na 

budowę. Powiedziała, że nie może się zgodzić z tym iż marnotrawstwem jest budowa świetlicy 

od początku. Dodała, że są różne metody budowania, można wybudować świetlicę na potrzeby 

niewielkiego sołectwa dużo taniej, m.in. poprzez kontenerowe świetlice. Powiedziała, 

że z domu nie zrobi się świetlicy z racji zakupu budynku za 200 tys zł, 300 tys zł i nie będzie 
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trzeba budynku dostosować, aby spełniał kryteria obiektu instytucji celu publicznego. 

Nadmieniła, że gmina przebudowuje takie obiekty i jest świadoma z czym to się wiąże. 

Powiedziała, że nie oznacza to że jest przeciwna zakupowi takiego budynku, ale sam zakup 

domu, sklepu nie oznacza, że nie trzeba będzie inwestować kolejnych środków. Dodała, iż nie 

wiadomo jakie byłyby to środki. Ponownie powiedziała, że nie oznacza, że jest przeciwna 

zakupowi tego budynku, czy pozostałych działek i budynków pod kolejne świetlice.  

Radna Elżbieta Jóźwik wycofała złożony wniosek dotyczący zakupu działki. 

Radna Barbara Zamachowska wycofała złożony wniosek 

Radny Jacek Trudnos ponownie odniósł się do złożonego wniosku. Powiedział, 

że wielokrotnie zostawały przeprowadzane konsultacje z mieszkańcami Grzybowa. 

Poinformował, że mieszkańcy prosili radnego o dopilnowanie tej kwestii z racji tego iż czekają 

na świetlicę 5 lat. Dodał, iż nie nadarzyła się nigdy okazja do zakupu w kwocie 300 tys zł. 

Ponownie powiedział, iż budynek jest dziesięcioletni. Odniósł się do kwestii dostosowania 

budynku, powiedział, iż coroczny fundusz sołecki według woli mieszkańców byłby 

przeznaczony na dostosowanie tego obiektu. Radny Jacek Trudnos przypomniał, że analizując 

budżet  znaleźli „niezauważoną” kwotę600 tysięcy złotych, jaka została rozdysponowana. 

Nadmienił, iż kwota 300 tys zł nie umniejszy budżetowi. Nadmienił, że ponownie taka okazja 

może się nie powtórzyć. 

Radny Edward Mazur powiedział, że chciał wyjaśnić dlaczego doszedł do porozumienia 

z panią naczelnik i zastępcą burmistrza.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej poprosił radnego o wstrzymanie ponieważ 

chciał poddać pod głosowanie wniosek Jacka Trudnosa.. Dodał, iż dyskusja dotyczy budżetu. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Jacka Trudnosa o zmniejszenie 

rezerwy, zmniejszenie rezerwy inwestycyjnej o 300 tysięcy złotych z przeznaczeniem na zakup 

budynku numer 39A po dawnym sklepie wraz z działką Grzybowie z przeznaczeniem 

na świetlicę wiejską w Grzybowie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

-„za” – 5 głosów  

-„przeciw” –7 głosów 

-„wstrzymało się” – 2 głosy 

odrzuciła wniosek Jacka Trudnosa. 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych. 

Imienny wykaz głosownia zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną 

część. 

Burmistrz Stąporkowa Pani Dorota Łukomska podziękowała Panią Radnym o zrozumienie 

zaistniałej sytuacji. Nadmieniała, że jeżeli zostanie coś zaplanowane zostanie wykonane. 

Wierzy, iż dalsza współpraca będzie trwać. Powiedziała, że zagospodarowanie terenu przy 

ul. Kochanowskiego tak jak to zostało odczytane w sprawozdaniu, w najbliższym czasie mają 

pojawić się środki na uzbrajanie terenu, budowę dróg i wszystkich przyłączy. Dodała, iż czekają 

na nabór wniosków, który zostanie złożony liczy na pozyskanie środków i co za tym idzie 

zostaną uzbrojone pozostałe tereny w gminie Stąporków. Nadmieniła, że niegospodarnością 

byłoby, gdyby teraz zostały zabezpieczone środki na to zadanie wiedząc, że w najbliższym 

czasie mają zostać ogłaszane wnioski. 

Radny Edward Mazur poinformował, iż dyskusja na posiedzeniu komisji była bardzo 

burzliwa. Poinformował, że wystąpił z trzema wnioskami jakie chciał zrealizować na prośbę 

mieszkańców. Nadmienił, że złożył trzy wnioski budżetowe, które przez kilka lat nie były brane 
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pod uwagę. Poinformował, że jeden z wniosków były składany od 6-7 lat, który dotyczył 

ul. 1 Maja. Dodał, iż ma to zostać wykonane. W związku z tym wystąpił, o zabezpieczenie 

pieniędzy na tworzenie nowej ulicy poza drogą ul. Kochanowskiego na której znajdują 

się działki budowlane. Dodał, że przy ul Kochanowskiego działki zostały zagospodarowane 

w 90%. Nadmienił, że społeczeństwo posiada działki jakie mogą sprzedać i w rezultacie 

powstawałyby nowe domy. Powiedział, że nie ma woli, aby droga tam powstała, żeby 

doprowadzić wodę, energię i wykonać kanalizację. Nadmienił, iż pani Burmistrz powiedziała, 

że zostanie to wykonane. Dodał, iż Zastępca i Pani Naczelnik obiecały że się tym zajmą. 

Kolejny wniosek Radnego Edwarda Mazura dotyczył utworzenia progów zwalniających 

na ul. Kochanowskiego. Poinformował, iż mieszkańcy w roku 2020 złożyli pismo opatrzone 

podpisami, którzy do chwili obecnej nie uzyskali odpowiedzi. Powiedział, że Pani Naczelnik 

wraz Panią Zastępcą Burmistrza powołają komisję zajmą się  tym tematem w związku z czym 

radny  wycofał się z tego wniosku, aby iść prostszą drogą. Radny Edward Mazur powiedział, 

że został złożony wniosek dotyczący miasteczka rowerowego, aby zmieniona została 

lokalizacja jaka ma powstać przy ulicy krajowej po której przejeżdża co dzień tysiące 

samochodów o czym wspominał na poprzedniej sesji. Nadmienił, że lokalizacji 

prawdopodobnie nie da się zmienić ponieważ gmina musiałby zapłacić kary za zerwanie 

umowy ponieważ już została podpisana na realizację tego miasteczka. Zwróciła się do Pani 

Burmistrz, aby brała pod uwagę głosy mieszkańców, żeby nie wychodziła przed szereg i sama 

wykonywała. Dodał, iż Stąporków posiada wiele innych miejsc gdzie zadanie to mogłoby 

się wpisać.  

Radny Jacek Trudnos podziękował Radnym Edwardowi, Radnemu Tomaszowi, Radnemu 

Zbigniewowi i Radnemu Kamilowi. Powiedział, iż dziwi go fakt, że wniosek który był 

niezbędny dla mieszkańców Grzybowa, którzy czekają 5 lat, poparli i zrozumieli radni miejscy. 

Dodał, że tylko i wyłącznie radni miejscy zrozumieli potrzebę mieszkańców wsi. Powiedział, 

że żaden z radnych z terenów wiejskich potrzeb mieszkańców nie zrozumiał. Zwrócił 

się do sołtysów, iż mógłby liczyć na ich poparcie w tej sprawie, ponieważ są bliżej 

mieszkańców niż radni. Zwrócił się do Radnych z terenu Niekłania. Powiedział, iż budowany 

jest tam budynek za 3.5 mln zł, a nie chcą przeznaczyć 300 tys zł dla Grzybowa. Zapytał 

czy mieszkańcy Grzybowa płacą mniejsze podatki niż mieszkańcy Niekłania. Ponownie 

podziękował radnym, którzy poparli wniosek. 

Radny Jacek Trudnos opuścił obrady sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej odniósł się do swojego przedmówcy jako 

Radny z Niekłania. Przytoczył pismo Radnego Jacka Trudnosa złożone do 15 grudnia do Pani 

Burmistrz. Poinformował, że Pani Burmistrz odpisała informując, że  inwestycja zostanie 

wzięta pod uwagę w przyszłym roku z wolnych środków. Poinformował, że budżet tworzony 

jest przez Burmistrza, który ma wizję. Poinformował, że na wszystkie budowane świetlice 

pozyskiwane są środki. Dodał, że jeżeli się myli poprosi o poprawienie. Odniósł się do słów 

wypowiedzianych przez radnego Sławomira Dąbrowskiego na Komisji, iż nie znana jest opinia 

na temat budynku. Dodał, iż inny mieszkaniec może zarzucić iż zostało to ustawione ponieważ 

ktoś chciał sprzedać za dobre pieniądze. Powiedział, że nie można iść w tym kierunku musi 

zostać to przeanalizowane. Pochwalił, zachowanie pań radnych ze wsi. Powiedział, że nie 

wstydzi się tego skąd pochodzi oraz tego gdzie mieszka. Wyjaśnił, że nie mieszka w mieście. 

Wyjaśnił, że jest radnym z Niekłania z terenów wiejskich. Poinformował, że w momencie 
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potrzeby to chodzi, prosi, stara rozmawiać się z mieszkańcami z Panią Burmistrz. Nie stara się 

czegoś wymuszać. Wyraził swoje zdanie, iż w pewnym sennie radni wiejscy zostali obrażeni, 

ponieważ radni z miasta są lepsi. Poinformował, że osobiście Radnym jest trzecią kadencję 

wszystko co zostało zrobione przez 8 lat jest wspólną zasługa jak na przykład oczyszczalnia 

pomimo tego, iż jest nowoczesna potrzeba będzie może jeszcze dodatkowych środków na to, 

a by jeszcze bardziej ją zmodernizować. Ponownie powiedział, iż jest to zasługa radnych. 

Powiedział, że nie padały słowa ze strony Pani Burmistrz lub Radnych że nie będzie tam 

świetlicy, padły słowa że środki będą pozyskiwane. Dodał, że może była mała siła przebicia 

aby świetlica znalazła się w tym programie gdzie będą budowane teraz świetlice w Hucisku 

i innych miejscowościach. Dodał, iż nie wie czy dobre są nerwy i unoszenie się. Powiedział, 

że niektóre zadania da się wykonać niektóre nie, lecz radni są powołani przez społeczeństwo, 

żeby działać dalej, po to pracują. 

Radny Edward Mazur sprostował słowa swojego przedmówcy. Powiedział, że świetlica 

w Komorowie została wybudowana bez dofinansowania. Wyjaśnił, że było dość spore 

dofinasowanie lecz ktoś nie chciał z tego skorzystać.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej powiedział, że pozyskane pieniądze były 

bardzo duże i okazało się że gmina może wybudować z pomniejszonym wkładem.  

Radny Edward Mazur powiedział, że w paragrafie 10 ujęty jest limit do zaciągnięcia w 2024 

roku zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek emitowanych papierów wartościowych, to jest 

obligacji na finansowanie przejściowego deficytu w kwocie 2 mln zł to jest kredyt. Radny 

dodał, iż się z tym zgadza. Natomiast w punkcie drugim zawarte jest, że na sfinansowanie 

planowanego deficytu w kwocie 3 300 zł, a to są obligacje. Dodał, że zawsz było tak, że to Rada 

podejmowała decyzję o zaciągnięciu obligacji. Powiedział, że kredyt do 2 mln zł w momencie 

jego wzięcia z początkiem roku do końca roku musi zostać spłacony, ponieważ jest 

to przejściowa spłata należności. Powiedział, że w kwestii  obligacji rada podejmuje decyzję.  

Skarbnik Gminy Wojciech Dudzic zwrócił się do swojego przedmówcy mówiąc, iż w br. 

z trzy razy na ten temat poruszana była dyskusja w kwestii roku 2023. Wyjaśnił, iż w okolicach 

marca, kwietnia został zwiększony deficyt i  w uchwale budżetowej był zawarty sposób 

finansowania tego deficytu wprowadzając obligacje. Poinformował, iż w tej sprawie radni nie 

podejmowali specjalnej uchwały intencyjnej, ponieważ nie musi być.  

Radny Edward Mazur powiedział, że w br. nie zaciągnięto obligacji. Zwrócił się do Pana 

Przewodniczącego czy w br. zaciągano kredyt, obligacje. 

Wywiązała się dyskusja. 

Burmistrz Stąporkowa Pani Dorota Łukomska powiedziała, że Radny Edward Mazur 

wiecznie obraża, ośmiesza pracowników. Nadmieniła, że nie wszyscy muszą wszystko 

rozumieć. Zapytała w jakim celu notorycznie obraża pracowników tut. Urzędu. Dodała, 

że niejednokrotnie sytuacja ta miała miejsce na tej sali. Poprosiła o zaprzestanie tego. 

Powiedziała, że nic dobrego nie wnosi do gminy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej poprosił o opanowanie emocji.  

Burmistrz Stąporkowa Pani Dorota Łukomska powiedziała, że odpowiedzi udzielone 

zostaną na piśmie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej powiedział, że może być taka forma. 

Radny Edward Mazur wyraził swoje zdziwienie z faktu, iż Panu Burmistrz przed 

głosowaniem  odpowie na pytania na piśmie dotyczące budżetu . 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej powiedział, że w momencie kiedy 

odpowiedź nie będzie satysfakcjonowała Pan Radny będzie mógł zagłosować przeciwko 

budżetowi. 

Radny Edward Mazur kolejne pytanie dotyczyło funduszu sołeckiego. Powiedział, 

że sołectwu Odrowąż z funduszu sołeckiego przysługuje 34 091,66 zł. Dodał, że nie ma 

zawartej informacji na co te pieniądze zostały przeznaczone.  Poinformował, że do wszystkich 

sołectw przypisane są zadania do środków. Ponownie powiedział, że Odrowąż nie ma wpisane 

na co pieniądze te zostaną przeznaczone. 

Burmistrz Stąporkowa Pani Dorota Łukomska powiedziała, iż o ile pamięta pieniądze 

zostały przeznczone na dofinasowanie ogrzewania w szkole. Powiedziała, iż nic nie stało 

na przeszkodzie, iż pytanie to mogło paść na komisji i można było sprawdzić lub Pan Radny 

mógł się bezpośrednio skontaktować z wydziałem merytorycznym. Powiedziała, że nie jest 

pewna ponieważ są setki zadań do wykonania i setki papierów. Pani Burmistrz powiedziała, 

że kocha swoją pracę, ale obawia się że nie tylko ona traci zdrowie, lecz część osób 

przebywających na sali.  

Radny Edward Mazur powiedział, że czyta dokumenty. Poinformował, że wszyscy radni 

otrzymali dokumenty które zostały wysłane do RIO. Dodał, że na analizę potrzeba czasu. 

Nadmienił, że tydzień później dostali kolejne czyli autopoprawkę. Poinformował, 

że aby porównać, przenalizować te dwa dokumenty potrzeba czasu. Powiedział, że raport 

odczytany z RIO z uwagami  nie był do autopoprawki. Dodał, że dochód oraz wydatki nie są 

takie, których różnica wynosi milion zł. Dodał, iż znalazł nawet  5 mln co przedstawił Panu 

skarbnikowi pokazując gdzie wystąpiły różnice.  Ponownie powiedział, że grzecznie 

podchodził do pana skarbnika o co chodzi i to przyjmował.  Odniósł się do zaistniałej sytuacji 

na sali, iż Pan Skarbnik opuszcza miejsce. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący 

Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

-„za” – 10 głosów  

-„przeciw” – 0 głosów 

-„wstrzymało się” – 1 głosy 

Nr LXXXVI/587/2023 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stąporków na 2024 rok, 

która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 11 Radnych. 

Imienny wykaz głosownia zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną 

część. 

Pogratulował Pani Burmistrz Dorocie Łukomskiej oraz Radnym za udział w głosowaniu. 

Dodał, iż głosowanie to jest jedno z najważniejszych w ciągu roku. Nadmienił, że tylko 

11 radnych wzięło udział nad tak ważną uchwałą która dotyczy finansów na cały 2024 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej ogłosił 10 minutową przerwę.  

Obrady wznowiono od punktu 7 ppkt c. 

Ad.pkt.7 ppkt c) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Stąporków do realizacji 

Programu „Opieka wytchnieniowa” - edycja 2024 realizowanego w ramach Funduszu 

Solidarnościowego. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 
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Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr LXXXVI/588/2023 w sprawie przystąpienia Gminy Stąporków do realizacji Programu 

„Opieka wytchnieniowa” - edycja 2024 realizowanego w ramach Funduszu 

Solidarnościowego, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część 

Ad.pkt.7 ppkt d) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Stąporków 

do realizacji Programu Ministra Rodziny i Polityki Społecznej „Asystent osobisty osoby 

z niepełnosprawnością”- edycja 2024 realizowanego ze środków Funduszu 

Solidarnościowego. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr LXXXVI/589/2023 w sprawie przystąpienia Gminy Stąporków do realizacji Programu 

Ministra Rodziny i Polityki Społecznej „Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością”- 

edycja 2024 realizowanego ze środków Funduszu Solidarnościowego, która stanowi 

integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część 

Ad.pkt.7 ppkt e) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LXXXIV/574/23 z dnia 

30 listopada 2023 r. w sprawie uchwalenia wieloletniego programu osłonowego „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej poinformował, że projekt uchwały został 

szczegółowo omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji.  

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr LXXXVI/590/2023 w sprawie zmiany uchwały Nr LXXXIV/574/23 z dnia 30 listopada 

2023 r. w sprawie uchwalenia wieloletniego programu osłonowego „Posiłek w szkole i w 

domu” na lata 2024-2028, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część 

Ad.pkt.7 ppkt f) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LXXXIV/581/2023 Rady 

Miejskiej w Stąporkowie z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie przyjęcia Programu 

współpracy Gminy Stąporków z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, 

o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

na rok 2024. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr LXXXVI/591/2023 w sprawie zmiany Uchwały Nr LXXXIV/581/2023 Rady Miejskiej 

w Stąporkowie z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie przyjęcia Programu współpracy 

Gminy Stąporków z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których 

mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 

2024,  która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
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Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część 

Ad.pkt.7 ppkt g) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 

dla strażaków OSP. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej poinformował, że projekt uchwały został 

szczegółowo omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. Odczytał §1 Ustala się wysokość 

ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika OSP z Ochotniczych Straży Pożarnych 

mających siedzibę na terenie miasta i gminy Stąporków w wysokości:20,00 zł za uczestnictwo 

w działaniu ratowniczym lub akcji ratowniczej; 10,00 zł za uczestnictwo w szkoleniu 

lub ćwiczeniu. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 12 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr LXXXVI/592/2023 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 

dla strażaków OSP, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.7 ppkt h) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności 

Miejskiej Obszaru Funkcjonalnego Miasta Północy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej poinformował, że projekt uchwały został 

szczegółowo omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji.  

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr LXXXVI/593/2023 w sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej 

Obszaru Funkcjonalnego Miasta Północy, która stanowi integralną część niniejszego 

protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część 

Ad.pkt.7 ppkt i) Projektu uchwały w sprawie zmiany obszaru i granic aglomeracji 

Stąporków. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej poinformował, że projekt uchwały został 

szczegółowo omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji.  

Rady Edward Mazur powiedział, iż w projekcie uchwały jest zawarta informacja o długości 

kanalizacji sanitarnej 23,37 km grawitacyjna i sanitarna natomiast długość kanalizacji tłocznej 

to 3,23 km. Do skanalizowania Stąporkowa potrzeba jest ponad 200 km. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr LXXXVI/594/2023 w sprawie zmiany obszaru i granic aglomeracji Stąporków, która 

stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.7 ppkt j) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stąporków na lata 2023-2026. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej poinformował, że projekt uchwały został 

szczegółowo omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji.  

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr LXXXVI/595/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stąporków na lata 2023-2026, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część 

Ad.pkt.7 ppkt k) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2023 

rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej poinformował, że projekt uchwały został 

szczegółowo omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji.  

Radny Edward Mazur dochody majątkowe pochodzą ze sprzedaży m.in.  majątku 130 tys. 

a gmina w lutym sprzedała przetargu posiadłość w Smarkowie, Stara Góra, której jedna działka 

koszt wynosił ok. 400 tys zł a drugiej 80 tys, ,czy nie powinno się tych kwot wskazać. 

Skarbnik Gminy Wojciech Dudzic powiedział, że byłby by to ponadplanowe dochody 

z wykonania. Nie ma obowiązku wykazywania jako dochód.  

Radny Edward Mazur zapytał czy będzie to dochód planowany. 

Skarbnik Gminy Wojciech Dudzic odpowiedział, że dochód planowany, nie wykonany.  

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący 

Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

-„za” – 12 głosów  

-„przeciw” – 0 głosów 

-„wstrzymało się” – 1 głosy 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr LXXXVI/596/2023 w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2023 rok., która 

stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.7 ppkt l) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LXXXIV/575/2023 z dnia 

30 listopada 2023r w sprawie określenia inkasentów i stawek za inkaso podatku 

od nieruchomości, rolnego i leśnego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały został szczegółowo 

omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. Jednocześnie powitała nowego Pana sołtysa wsi 

Gosań Pana Tomasza Jóźwika. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 12 głosami „za” podjęła uchwałę  

LXXXVI/597/2023 w sprawie zmiany uchwały nr LXXXIV/575/2023 z dnia 30 listopada 

2023r w sprawie określenia inkasentów i stawek za inkaso podatku od nieruchomości, 

rolnego  i leśnego, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część 

Ad. pkt. 8. Sprawy różne. 
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Głos w dyskusji zabrali: 

Radny Edward Mazur zwrócił się do Pani Burmistrz. Powiedział, że w ostatnim czasie 

na jednym z profili społecznościowym „quepasa Stąporków” został zablokowany. Dodał, 

iż strona ta prowadzona jest przez pracowników administracji gminy Stąporków. Poprosił 

o podanie przyczyny zablokowania radnego na wymienionej stronie i na czyje polecenie zostało 

to wykonane.  

Zastępca Burmistrza Monika Głazowska-Pawłowska wyraziła swoje zdziwienie z racji 

tego, iż nie ma pojęcia o jakiej stronie jest mowa. Dodała, iż osobiście nie posiada konta 

na portalu społecznościowym i ciężko się do tej sytuacji odnieść. 

Radny Edward Mazur zwrócił się do swojej przedmówczyni, aby tą kwestię poruszała z Panią 

Burmistrz, która publikuje tam wiele nieprawdziwych wpisów. Poinformował, iż jedne wpis 

dotyczył go osobiście ponieważ Pani Burmistrz pisała, iż „przytula” 1500 zł diety. Radny 

Mazur sprostował, informując, iż pobiera 1300 zł diety. Ponowie powiedział, iż burmistrz 

wprowadza błąd. Poprosił o wyjaśnienie tej sprawy z racji tego, iż strona prowadzona jest przez 

administrację Urzędu Miasta i Gminy Stąporkowa.  

Zastępca Burmistrza Monika Głazowska-Pawłowska powiedziała, że każda strona jaki 

i inne media społecznościowe mają swoje zasady sformułowania komentarzy.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej zwrócił się do Pani Zastępcy Burmistrza. 

Powiedział, że jeżeli nie posiada sprawdzonych informacji na ten temat poprosił o nie 

odnoszenie się do tego. Nadmienił, że jeżeli strona faktyczne jest prowadzona przez urzędnika, 

poprosił o taką odpowiedź na piśmie i przekazanie do Biura Rady. Nadmienił, że są to na tyle 

poważne sprawy, że trzeba mieć kompletną informację. Poprosił o dopytanie w tej kwestii osób 

które ewentualnie za to odpowiadają. Wyraził swoje zdanie informując, że według niego tak 

nie jest. 

Radny Edward Mazur powiedział, że na stronie gmina Stąporków, która prawdopodobnie jest 

prowadzona przez społeczeństwo. Poinformował, że na każdej stornie gdzie gmina ma wpisane 

Facebook nie otworzy ponieważ jest zablokowany. Dodał, iż w momencie publikacji ogłoszeń 

na Facebooku nie otworzy ich z racji zablokowania. 

Ad. pkt. 8. Zamknięcie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął obrady 

LXXXVI sesji Rady Miejskiej dziękując wszystkim za przybycie na posiedzenie. W imieniu 

własnym oraz całej Rady, złożył życzenia noworoczne. 

 

 

 

 

 

Protokołowała:                                                                  Przewodniczący Rady Miejskiej 
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